
stanbul Su ve Ka-
nalizasyon İdaresi
(İSKİ) verilerine

göre, 23 Ağustos'ta yüzde
31,57 olan barajlardaki doluluk
bugün itibarıyla yüzde 29,78'e
kadar geriledi. Bu veri, son 9
yılın aynı dönemine göre en
düşük oran olarak kayıtlara
geçti. Su miktarı Istrancalar'da
yüzde 19,23, Terkos'ta yüzde
15,97, Sazlıdere'de yüzde
14,38, Alibey'de yüzde 12,64,
Büyükçekmece'de yüzde 9,16,
Ömerli'de yüzde 62,62, Dar-
lık'ta yüzde 44,37, Elmalı'da
yüzde 19,67, Pabuçdere'de
yüzde 3,84 ve Kazandere'de
yüzde 9,35 olarak ölçüldü.
Azami 868 milyon 683 bin
metreküp su biriktirme hac-
mine sahip kente su sağlayan
baraj ve göletlerdeki su miktarı
ise 258 milyon 68 bin metre-
küp seviyesinde kaldı. Barajlar
dışında kente su sağlayan Ye-
şilçay ve Melen'den 2023'te
525 milyon metreküp su alındı.
Alibey Barajı'nda geçen yıl aynı

dönemde yüzde 38,96 olan
doluluk oranı bugün yüzde
12,64'e düştü. Bu oran, baraj-
daki son 9 yılın en düşük se-
viyesi olarak kaydedildi.

Kuruma noktasına gelen Bü-
yükçekmece Barajı'nın su çe-
kilen arazisinde hayvanların
otladığı görüldü. Barajda geçen
yıl yüzde 65,74 olarak ölçülen
su doluluk oranı bugün yüzde
9,16'ya düştü. Söz konusu oran
29 Ağustos baz alındığında
son 9 yılın en düşük seviyesi

olarak kayıtlara geçti. Darlık
Barajı'nda ise geçen yıl 29
Ağustos'ta yüzde 60,24 olarak
ölçülen doluluk oranı, bugün
itibarıyla yüzde 44,37 oldu.
Elmalı Barajı'nda önceki sene
29 Ağustos'ta yüzde 57,24 olan
doluluk oranı, son 6 yılın en
düşük seviyesine inerek yüzde
19,67'ye düştü.

Istrancalar'da ise geçen yıl
yüzde 48,11 olan doluluk oranı,
bugün yüzde 19,23 olarak kay-
dedildi. Kazandere Barajı'nda

ise 29 Ağustos 2022'de yüzde
59,14 olarak ölçülen doluluk
oranı, bugün 9,35'e kadar düş-
tü. Ömerli Barajı'nda bugün
itibarıyla yüzde 62,62 olan su
doluluk oranı geçen yılın aynı
dönemde yüzde 63,05'tü. İs-
tanbul'a su sağlayan barajlar
arasında su doluluk seviyesi
en düşük olan baraj Pabuçdere
oldu. Barajda su doluluk oranı
geçen yıl 29 Ağustos'ta yüzde
48,06 iken bugün yüzde 3,84
olarak kayıtlara geçti. Sazlıdere

Barajı'nda ise geçen yıl 29
Ağustos'ta yüzde 53,02 olan
doluluk bugün itibariyle yüzde
14,38 oldu. Terkos Barajı'nda
su doluluk oranı yüzde 15,97
olurken geçen yıl aynı dönem-
deki oran yüzde 57,54'tü.

İstanbul Aydın Üniversitesi
Dr. Öğretim Üyesi ve meteo-
roloji mühendisi Güven Özde-
mir, İstanbul'a su sağlayan ba-
rajlarda su açığının kuraklığın
en büyük göstergesi olduğunu
söyledi. lİSTANBUL-AA

Büyük Önder Mustafa Ke-
mal Atatürk komutasında,
26 Temmuz 1922'de başla-
yan ve 30 Ağustos'ta büyük
zaferle sonuçlanan Büyük
Taarruz ve Başkomutanlık
Meydan Muharebesi'nde
Türk ordusu, dünya tarihi-
nin en büyük kahramanlık
destanlarından birini yazdı.
Halide Edip Adıvar'ın

"Türk'ün Ateşle İmtihanı"
kitabında anlattığı işgal gün-
lerinde, itilaf donanması İs-
tanbul'a, Fransızlar Ada-
na'ya, İngilizler Urfa, Maraş,
Samsun ve Merzifon'a, İtal-
yanlar, Antalya ve Anado-
lu'nun güneybatısına yer-
leşti. 15 Mayıs 1919'da İtilaf
devletlerinin izniyle Yunan
Ordusu İzmir'e çıkarma yap-

tı. Bu durum karşısında
Türk milleti, tarih boyunca
gösterdiği "millet olma bi-
linci" ile işgallere karşı Ku-
vayımilliye hareketini baş-
lattı. İki seçenek vardı, ya
işgal güçlerine teslim olu-
nacak ya da yıkılan yakılan
bir ülke yeniden ayağa kal-
kacak ve küllerinden do-
ğacaktı. » Sayfa 3’te

www.ittifakgazetesi.comFİYATI: 1.50 TL

Çevre, Şehircilik ve İklim
Değişikliği Bakanı Özha-
seki, İzmit Körfezi'ndeki
dip çamuru temizliği ça-
lışmalarına ilişkin, "Bu-
radan 33 milyon metre-
küp çamur çıkaracağız ve
Marmara yıllar öncesin-
deki gibi asli haline yeni-
den dönecek." dedi. Mar-
mara Denizi'nden yılda
yaklaşık 40 bin geminin

geçtiğini aktaran Özha-
seki, Marmara'nın sanayi,
ticaret, finans olarak "Tür-
kiye'nin can damarı" de-
nebilecek bölge olduğunu
vurguladı. Özhaseki, 7
vilayete sınır ve 11 bin
500 kilometre yüzeye
sahip Marmara Deni-
zi'nin çevresinde 27 mil-
yon insanın yaşadığını
anımsattı. » Sayfa 7’de

TÜİK, Temmuz 2023
dönemine ilişkin dış
ticaret endekslerini
açıkladı. Buna göre;
temmuz ayında ihra-
cat, bir önceki yılın
aynı ayına göre yüzde
8,3 artarak 20 milyar
78 milyon dolar, it-
halat yüzde 10,5 ar-
tarak 32 milyar 295

milyon dolar oldu.
Ocak-temmuz döne-
minde ihracat, bir ön-
ceki yılın aynı döne-
mine göre yüzde 0,7
azalarak 143 milyar
287 milyon dolar, it-
halat yüzde 5 artarak
216 milyar 827 mil-
yon dolar olarak ger-
çekleşti. » Sayfa 6’da

Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakanı Mahinur Özde-
mir Göktaş, 6 Şubat'taki
Kahramanmaraş mer-
kezli depremlerden et-
kilenen illerdeki çocuk-
ların güvenli şehirlerdeki
çocuk kuruluşlarına nak-
ledildiğini belirterek,
"Deprem sonrası süreçte
de depremden etkilenen
ailelere, aile birleşimi
yapılan çocuklara yöne-

lik psikososyal destek
ve gerekli her türlü des-
teği düzenli olarak sağ-
lıyoruz. Deprem sonrası
süreç afet ve acil du-
rumlara yönelik tedbir
ve düzenlemeler yapı-
yoruz." dedi. Göktaş, sos-
yal taraflarla olan işbir-
liğinin özellikle afet ve
acil durumlarda hayati
bir önem kazandığını
vurguladı. » Sayfa 8’de

Ittıfak

İstanbul barajlarında doluluk
oranları yüzde 30’un altına indi
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İstanbul Su ve Kanalizasyon İdaresi (İSKİ) verilerine göre, 23 Ağustos'ta yüzde 31,57 olan barajlardaki doluluk bugün
itibarıyla yüzde 29,78'e kadar geriledi. Bu veri, son 9 yılın aynı dönemine göre en düşük oran olarak kayıtlara geçti.

Acıbadem Kayseri Hasta-
nesi Dermatoloji Uzmanı
Dr. Ayşe Gökçe Tümtürk,
cilt bakımında ürün çe-
şitliliğinin abartılmaması

gerektiğini söyleyerek,
“Vücudumuz ne kadar
sağlıklı olursa cildimiz
de o kadar sağlıklı görü-
nür” dedi. » Sayfa 2’de 

Silivri Belediyesi tarafından
düzenlenen 39. Değirmenköy
Domates Festivali renkli ve
dopdolu bir program
eşliğinde gerçekleş-
tirildi. En İyi Do-
mates Yarışma-
sı’na sahne olan
festivalde, ünlü
Sanatçı Emre Al-
tuğ en güzel şar-
kılarıyla Silivrililere

adeta müzik ziyafeti sundu.
Silivri’de festival heyecanı hız
kesmeden devam ediyor. Si-

livri Belediyesi tara-
fından düzenlenen

39. Değirmen-
köy Domates
Festivali, dop-
dolu bir prog-
ram eşliğinde ve

büyük bir coşkuy-
la gerçekleştirildi.

İnternet 
kullananların 
oranı bu yıl 
yüzde 87,1’e 
yükseldi » Sayfa 3’te

Fred: Ben de bu kulübüntarihine geçmek istiyorum

Cildiniz sağlığın göstergesi Belediye şirket çalı-
şanları ile bir araya
gelen Bayrampaşa Be-
lediyesi Başkanı Atila
Aydıner, işçilere ek
zam içeren protokolü

imzaladı. Yeni proto-
kolle birlikte enflasyon
farkına ilaveten çalı-
şanların maaş ve sosyal
haklarında düzenleme
yapıldı. » Sayfa 4’te

Silivri’de domatesler yarıştı
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Fenerbahçe'nin yeni transferlerinden Fred, "Alex,
Roberto Carlos ve Deivid gibi oyuncular burada
oynadılar. Kulübün tarihine geçtiler. Ben de bu
kulübün tarihine geçmek istiyorum, kupalar
kazanmak istiyorum" dedi. » Sayfa 11’de

MUSTAFA ŞAHİN’İN HABERİ 12’DE

Bakan Özhaseki: Marmara bundan yıllar
öncesindeki gibi asli haline dönecek

İBakan Göktaş: Deprem bölgesindeki  
çocuklarımızı güvenli illere naklettik

TÜİK: Temmuzda ihracat yüzde
8,3, ithalat yüzde 10,5 arttı

Toprak Mahsulleri Ofisi Genel Müdürü
Ahmet Güldal, "TMO bu süreçte 610
bin randevu verdi ve 565 bin ayrı
alım gerçekleştirerek tarihi alım reko-
runa ulaşmış oldu." dedi. » Sayfa 5’te

Ana babanın çocuk-
ları üzerinde on hak-
kı vardır: Yiyecek bir
şeye muhtaç olsalar
onları doyurmak. Gi-
yecek bir şeye muh-
taç olsalar giydirmek.

SÜLEYMAN GÖKSU » 2’de

Ana baba
hakları

Hürriyet o kadar kıymetli
ki sadece kaybedilince
anlaşılır. Doğuştan hür,
bayrak gölgesinde güvenli
yaşayan, ezan sesi ile bü-
yüyen bir nesil için bu-
lunduğu şartlar doğaldır.

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY » 3’te ERSİN NAZİF GÜRDOĞAN » 8’de 

Bir zafer destanının yazıldığı
Başkomutan Tarihi Milli Parkı

Kültür görünmeyen, metafizik
dünyanın haberleriyle, gö-
rünen fizik dünyanın, yaşanır
kılınması yolunda, bütün in-
sanlığın yüzyılların içinde
oluşturduğu birikimdir.

TMO’den
hububat
alım 
rekoru

TMO’den
hububat
alım 
rekoru

TMO’den
hububat
alım 
rekoru

TMO’den
hububat
alım 
rekoru

TMO’den
hububat
alım 
rekoru

Medya kültürün
mikrofonudur

Tarihin en büyük kahramanlık destanının 
YAZILDIĞI GÜN: 30 AĞUSTOS

Bayrampaşa Belediyesi 
işçilere ek zam yaptı
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Acıbadem Kayseri Hastanesi Dermatoloji
Uzmanı Dr. Ayşe Gökçe Tümtürk, cilt
bakımında ürün çeşitliliğinin abartıl-
maması gerektiğini söyleyerek, “Vü-
cudumuz ne kadar sağlıklı olursa cil-
dimiz de o kadar sağlıklı görünür”
dedi. Sağlam bir cildin sağlam bir vü-
cutta olabileceğini söyleyen Acıbadem
Kayseri Hastanesi Dermatoloji Uzmanı
Dr. Ayşe Gökçe Tümtürk, cilt bakımıyla
ilgili önemli bilgiler verdi. Cilt bakımında
temizleme, nemlendirme ve güneş ko-
rumanın temel esaslar olduğunun altını
çizen Dr. Tümtürk, “Bunlar herkesten
yapılması istenen şeylerdir ancak cildiniz
problemliyse, sivilceliyse, aşırı hassassa,
kızarıksa o zaman özel başka kremler
de önerilebilir. Fakat burada önemli
olan ürün çeşitliliğinin abartılmaması.
Ürün çeşitliliğini abartmış insanlarda
çok fazla cilt problemi görüyoruz. Eğer
saydığımız temel esaslar dışında bir
cilt problemi varsa bu durumda bir
uzmandan kendinize özgü bir tavsiye

alıp, o yönde kendi yaşam ritminizi
daha konforlu geçirebilecek bir rutin
oluşturabilirsiniz. Sağlam cilt sağlam
vücutta bulunur, aynı sağlam kafa gibi”
diye konuştu. Cildin, organizmanın
kendi sağlığından direkt etkilenen bir
doku olduğuna dikkat çeken Dr. Tüm-
türk, “Dengeli beslenmeliyiz, bol su
tüketmeliyiz, spor yapmalıyız, uyku-
muza dikkat etmeliyiz. Ne kadar sağlıklı
organizmamız olursa, cildimiz de, tır-
naklarımız da saçlarımız da o kadar
sağlıklı olacaktır. Cildimiz en büyük
organımızdır vücudumuzda. Bu yüzden
sağlam cilt sağlam vücutta bulunur”
dedi. Sıcak havalarda olabildiğince
serin yerlerde bulunmanın cilt açısından
da faydalı olduğuna değinen Dr. Tüm-
türk şunları söyledi: “Tabii sıcak havalar
çok bunaltıcı olabiliyor ve genel sağlık
durumumuz için de hiç iyi değil. Beyin
ve kalp sağlığımız için de iyi değil
fakat sıcak havalarda olabildiğince ince
kıyafetler giyilmeli.” lKAYSERİ-İHA

on yıllarda dün-
yada ve Türki-
ye’de obezite git-

tikçe artan bir sorun olarak
öne çıkarken uzmanlar her
fırsatta uyarıyor. Türkiye’nin
obezite karnesinin kötü olduğu
belirtilirken çocukluk çağından
itibaren dengeli beslenme ve
hareketliliğin sağlanmasının
yanı sıra obeziteye karşı bilinç
oluşturulmasının önemine dik-
kat çekiliyor. Türkiye Endok-
rinoloji ve Metabolizma Has-
talıkları Derneği (TEMD) Yö-
netim Kurulu Üyesi, Prof. Dr.
Cemil Taşcıoğlu Şehir Hasta-
nesi Endokrinoloji ve Meta-
bolizma Hastalıkları Kliniği
Sorumlusu Prof. Dr. Mine Adaş
da Dünya Obezite Federas-
yonu’nun bu yıl yayınladığı
Dünya Obezite Atlası'ndaki
Türkiye ile ilgili dikkat çekici
tespitleri yorumlarken önemli
uyarılarda bulundu.

Obezitenin estetik bir sorun
olarak değil birçok problemi
de beraberinde getirebilen bir
hastalık olduğunun bilinmesi
gerektiğini aktaran Prof. Dr.
Mine Adaş, “Obezite son dö-
nemlerin en önemli sağlık so-
runlarından biri sadece ülke-
miz için değil tüm dünya için
ciddi bir halk sağlığı problemi
olarak karşımızda durmakta.
Yeni yayınlanan veriler var,
Dünya Sağlık Örgütü’nden,
ülkemizden ve çok yeni 2023
yılında Dünya Obezite Fede-
rasyonu bir obezite atlası ya-
yınladı. Baktığınızda Türki-
ye’nin obezite karnesi aslında
çok parlak değil, biz ülke ola-
rak da değerlendirildiğimiz,
Avrupa Bölgesi içinde obezite
oranı en yüksek ülke olarak
gözükmekteyiz. Türkiye’de
yaklaşık 20 milyonu geçen
sayıda obez birey yaşamakta.
Obeziteyi kadınlarda daha sık
görüyoruz. Obezitenin artma-
sındaki en önemli problem-
lerden bir tanesi de çocukluk
çağındaki obezitenin artması
ve oradan gelen yük erişkin
döneminde, erişkin obezite-

sinin artması olarak da karşı-
mıza çıkmakta. 2023’teki obe-
zite atlasına baktığımızda
2035 yılına projeksiyonlar ya-
pılmış maalesef kadınlarda 1
numara olacağımızı gösteriyor.
Erkeklerde bu 5’nci sırada gö-
züküyor. Çocukluk çağı obe-
zitesine baktığımızda da Ma-
caristan’dan sonra yine 2’nci
sırada gözleniyor. Bizim
ülke olarak ciddi an-
lamda eylem planı-
na geçmemiz ge-
rektiğini göste-
riyor. Genelde
estetik bir prob-
lem olarak de-
ğerlendiriliyor
ama obezite bir
halk sağlığı
problemi. Sağlık
ekonomileri için
de ciddi bir yük oluş-
turuyor, neden; bera-
berinde bulunduğu pek çok
hastalık var. Hipertansiyon,
diyabet, kardiyovasküler sis-
tem hastalıkları, eklem, safra
kesesi hastalıkları, depresyon,
pek çok şeyi bir arada bulun-
duruyor. Günümüzde konu-
şulan şöyle de bir konu var;
obezitenin bu mücadelede
gerçekten bir hastalık olarak
algılanabilmesi için, obezite
terminolojisinde, isimlendiril-
mesinde yeni bir isimlendiril-
meye mi gidilsin diye tartışı-
lıyor. Baş harfleri İngilizce ola-
rak ABCD (Yağ Dokusu Temelli

Kronik Hastalık) diye isim-
lendirelim, obeziteli birey de-
meyelim. Burada kişileri dam-
galanmaktan da kaçınmak ge-
rekiyor. Mücadelede daha et-
kin olabilmek, gerçekten bir
hastalık, halk sağlığı problemi
olarak algılayabilmek için obe-
zite ile ilgilenen bilim insan-
larının önerisi” dedi.

Dünya Obezite Atla-
sı'nda yer alan ve-

riler ışığında ça-
lışmalar yapıl-
ması ve sağ-
lıklı yaşam
şartlarına
uygun şekil-
de davra-
nışlarda bu-
lunulması

gerektiğine
vurgu yapan

Prof. Dr. Adaş
sözlerini şöyle sür-

dürdü: “2035 verisine bak-
tığınızda yüzde 55, kıpkırmı-
zıya da boyamışlar, Türkiye
hakikaten alarm seviyesi, bu
çok dramatik bir rakam. Obe-
zite ile mücadele gerçekten
zor, inanılmaz bir artışla karşı
karşıyayız. Bazen insanlar ula-
şamayacakları hedefler koru-
yorlar, '20-30 kilo vermeliyim'
diye, yine hastalarıma söyle-
diğim şey; 1 kilo vermeyi he-
defleyin, önce 1 kilo sonra
2’nci, 3’üncü kiloyu verirsiniz.
Ulaşılmayacak hedefler koy-
mak insanın moralini bozuyor,

demotive ediyor. En basiti su
tüketimini arttırmak, bakıyor-
sunuz su tüketimi yerine şeker
oranı yüksek, gazlı içecekler
tüketiliyor. Yemek yeme alış-
kanlıklarımıza dikkat etmemiz
lazım. Sağlık sisteminde çok
ciddi yük oluşturan ve pan-
demi diye nitelendirdiğimiz
aslında enfeksöz bir hastalık
değil ama mikrobik bir hastalık
gibi salgın, o da obezitenin
kardeşi diyabet. İlkokulda, or-
taokulda, lisede öğrencilerin
seviyesine uygun bir şekilde
dengeli, düzenli beslenme alış-
kanlığı edinebilmek, kalori,
besinlerin okuryazarlığı, ha-
reketin bize katkıları, bunların
getirisi ve götürüsü ancak ço-
cukluk çağında öğretilirse iki
nesil sonra ancak biz bunun
etkisini görebiliriz. Obezitede
hep moda diyetler var. Her
zaman bir diyet moda oluyor,
hep duyuyoruz, çeşitli isimler
veriliyor veya tekdüze beslen-
meler var. Sırf protein almak,
ketojenik diyet sadece sıvı, her
şeyden tüketmemiz gerekiyor.
Burada önemli olan; porsi-
yonları azaltmak, dengeli ve
düzenli beslenmek. Hastala-
rıma hep söylerim; canınız
çok çektiğinde baklava da yi-
yeceksiniz. Sadece sıvı, sadece
ketojenik beslenme bunlar
doğru yaklaşımlar değil, bes-
lenme alışkanlıkları yine bir
diyetisyen kontrolünde düzen-
lenebilir.” lİSTANBUL-İHA

Türkiye’nin sessiz pandemisi ‘obezite’ : Ciddi
anlamda eylem planına geçmemiz gerekiyor
S

Dünyada ve Türkiye’de gittikçe artan ve “sessiz pandemi” olarak nitelendirilen obezi-
teye karşı uzmanlar her fırsatta uyarıyor. Türkiye Endokrinoloji ve Metabolizma Has-
talıkları Derneği Yönetim Kurulu Üyesi Prof. Dr. Mine Adaş, “Türkiye’nin obezite kar-
nesi çok parlak değil, yaklaşık 20 milyonu geçen sayıda obez birey yaşamakta” dedi.

Ana babanın çocukları üzerinde on
hakkı vardır:

1- Yiyecek bir şeye muhtaç olsalar
onları doyurmak.

2- Giyecek bir şeye muhtaç olsalar
giydirmek.

Lokman Suresinin “Onlara dünyada
iyilikle muamele et” meâlindeki

15. Ayetini Peygamber Efendimiz
(s.a.v.) şöyle tefsir buyurdular: “İyilikle
muamele, acıktıkları zaman karınlarını
doyurmak, giyeceğe ihtiyaçları olduğu
zaman giydirmektir.” buyurmuştur.

3- Bir hizmete muhtaç olduklarında
hizmet etmek.

4- Çağırdıkları zaman hemen cevap
verip yanlarına gitmek.

5- Günah, gıybet gibi dine aykırı
olan işler hâriç bir şey emrettikleri
zaman itaat etmek, yerine getirmek.

6- Onlarla güzel konuşmak, kaba
ve sert sözler söylememek.

7- Onları isimleriyle çağırmamak.
8- Onların arkalarından yürümek.
9- Onların razı olduğu şeye razı ol-

mak, çirkin gördüklerini de çirkin
görmek.
10- Kendisi için Allâhü Teâlâ’ya

duâ ettiği gibi onlar için de mağfiret
dileyip duâ etmek.
Ashâb-ı Kirâm’dan bir zat:
“Ana babaya duâyı terk eden evlat

maîşet (geçim) sıkıntısı çeker.” bu-
yurdu. “Vefat ettikten sonra onları
razı etmek mümkün müdür? deni-
lince: “Evet, şu üç şeyle mümkündür,
dedi. Birincisi, evlat sâlih olmalıdır.
Evladın sâlih olması kadar onlara
sevimli bir şey yoktur. İkincisi, onların
akraba ve arkadaşlarını ziyaret et-
melidir. Üçüncüsü Allâhü Teâlâ’nın
onları bağışlaması için istiğfarda bu-
lunmalı, duâ etmeli ve onlar adına
sadaka vermelidir.”

Cildiniz sağlığın göstergesi

SÜLEYMAN
GÖKSU
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Ana baba hakları

İstanbul Üniversitesi Rektörlüğü ve Muhtelif Birimlere Ait X-Ray Cihazları ve Metal Kapı
Dedektörlerinin 2024 Yılı Periyodik Bakım ve Onarımı hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale
Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik
ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2023/862969
1-İdarenin
a) Adı                                            : İDARİ VE MALİ İŞLER DAİRE BAŞKANLIĞI YÜKSEKÖĞRETİM 
                                                     KURUMLARI İSTANBUL ÜNİVERSİTESİ
b) Adresi                                       : ISTANBUL ÜNIVERSITESI REKTÖRLÜGÜ IDARI VE MALI ISLER 
                                                     DAIRE BASKANLIGI 16 Mart Sehitleri Caddesi 2/4 
                                                     34116 Beyazıt FATİH/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 2124400000 - 2124400032
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı                                            : İstanbul Üniversitesi Rektörlüğü ve Muhtelif Birimlere Ait X-Ray Cihazları 
                                                       ve Metal Kapı Dedektörlerinin 2024 Yılı Periyodik Bakım ve Onarımı
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 5 Adet Adet X-Ray Cihazı ile 7 adet Metal Kapı Dedektörlerinin 2024 
                                                     Yılı İçinde Yılda 4 Defa ( Üç Ayda 1 Kez ) Bakım Ve Onarım İşi
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:  İstanbul Üniversitesi Muhtelif Birimlerinde Teknik Şartnamede Bakım 
                                                     Yapılacak X-Ray ve Metal Kapı Dedektör Listesinin yer aldığı mahaller
ç) Süresi/teslim tarihi                    : İşe başlama tarihi 01.01.2024, işin bitiş tarihi 31.12.2024
d) İşe başlama tarihi                     : 01.01.2024
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 12.09.2023 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : İstanbul Üniversitesi Rektörlüğü İdari ve Mali İşler Daire Başkanlığı 
                                                     İhale Odası Beyazıt /İSTANBUL

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı

unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.1.3. İhale konusu işin yerine getirilmesi için alınması zorunlu olan ve ilgili mevzuatında o iş için
özel olarak düzenlenen sicil, izin, ruhsat vb. belgeler,

İsteklinin Türkiye Atom Enerjisi Kurumundan alınan bakım onarım lisans belgesinin aslını yada noter
onaylı suretini ihalede e- teklifleri kapsamında sunmak zorundadır.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. Kalite ve standarda ilişkin belgelere ait bilgiler:
İstekliler TSE Hizmet Yeterlilik Belgesinin aslını yada noter onaylı suretini ihalede e- teklifleri

kapsamında sunmak zorundadır.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda,
üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden Kanunun 38

inci maddesine göre açıklama istenecektir. 

İSTANBUL ÜNİVERSİTESİ REKTÖRLÜĞÜ VE MUHTELİF BİRİMLERE AİT X-RAY CİHAZLARI 
VE METAL KAPI DEDEKTÖRLERİNİN 2024 YILI PERİYODİK BAKIM VE ONARIMI

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (1883529)

             
              

      İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İ                                                : 2023/869002 
1

                                             : ESENYURT BELEDİYESİ BİLGİ İŞLEM MÜDÜRLÜĞÜ
b                                         : Zafer Mah. Doğan Araslı Cad. No:79/1 
                                                     34513 ESENYURT/İSTANBUL
c             : 4440411 - 2126220399
ç     

   
   

   
                                             : Kablosuz Network kapalı devre kamera izleme sistemi alımı İşi

b                  : 1 Adet Kablosuz Network kapalı devre kamera izleme sistemi
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c          

                     : İşe başlama tarihinden itibaren 30(Otuz) gündür
d                        : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 5 gün içinde 
                                                     işe başlanacaktır.
3

     
                              : 22.09.2023 - 11:30

b      
                

                                                     Esenyurt Belediye Başkanlığı
4           
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3ÇARŞAMBA
30 AĞUSTOS 2023Güncelİttifakİttifak

Hürriyet o kadar kıymetli ki sadece
kaybedilince anlaşılır. Doğuştan hür,
bayrak gölgesinde güvenli yaşayan,
ezan sesi ile büyüyen bir nesil için bu-
lunduğu şartlar doğaldır.

Küreselleşme, kapitalizmin getirdiği
güncel devrin sorunları ile karşı karşıya
kalsa da yüzyıl öncesinin işgal altındaki
ülke şartları ve o şartları dehasıyla yö-
netenleri,  dönemin sıkıntılarını tahayyül
etmek oldukça güç görünmektedir.

Bir milletin diğer egemen güçler
işgalinde olması, gölgesinde yaşaması
esaret olduğu kadar; bilgi birikimi,
ufuk, bilgiyi üretmek ve bilgiyi doğru
kanalize etmekten yoksun olması da
bir başka kölelik türüdür. Köle millet,
öz üretim kaynaklarını etkin kulla-
namaz, kendi değerlerini tanımaz,
tanıtamaz.

Başka medeniyetler ve milletlerle
kaynaşmak, özenti yerine kendi öz de-
ğerlerinin temelinde yükselmek gerekir.
Taklidin erozyona uğraması kaçınıl-
mazdır. Eski bilgi birikimi, tarihi tecrübe,
yeni bilgi ile rasyonel düşünce etrafında
birleşip, güçlü bir toplum olarak gele-
ceğe güvenle ilerlemeyi sağlar. Bunun
yolu da; bireysel zihin gelişiminden
geçmektedir. Önce düşünce değişir,
muhakeme gücü, mantık devreye girer
ve yeni aile düzeni, yeni çevre düzeni,
yeni toplumsal düzen inşa edilir.

Düşünce seline kapılmışken,  far-
kında olmadan yol akmış Afyon il sı-
nırına girmiştik. Sabahın ilk ışıkları,
çiseleyen yağmur taneleri, mis gibi
bir havayı teneffüs ederek Başkomutan
Tarihi Milli Park sınırları içerisinde
bulduk kendimizi. Kendini saydıran
bir sükût, derinliğin içinde başka bir
âleme geçti duygu dünyamız. Derinliğe
akan bir suskunlukla bir taraftan da
coşkun bir akışa kapıldık.

Başkomutan Tarihi Milli Parkı, Ko-
catepe ve Dumlupınar olmak üzere iki
kesime ayrılıyor. Kocatepe kesimi Afyon
il merkezi, Büyük Kalecik Köyü, Koca-
tepe, Tınaztepe ilçesi, Kayadibi Köyü
ve Çiğil Tepe arasında kalan bölgedir.

Dumlupınar kesimi ise, Afyon-Kü-
tahya illeri arasında yer alan Dumlu-
pınar İlçesi, Yeşilyurt Köyü, Çalköy,
Hamur Köy ve Selkisaray Köyü ara-
sında kalan bölgedir. Kurtuluş Sava-
şı’nın en önemli muharebeleri bu böl-
gede yapılmıştır.

Başkomutan Tarihi Milli Parkı’nı
temsil eden savaş alanı, siperler, zafer
anıtları, triket tepeleri, eski önemli
tarihi yerleşim yerleri kıymetli kültürel
varlıklardır.

Tınaztepe ve Çiğil Tepe’de Yunan
asker kuvvetlerinin kilometrelerce
uzunlukta yaptığı siperler bulunmak-
tadır. Bölgede Kurtuluş Savaşı’nda
kahramanlık gösteren ve şehit edilen
Türk askerleri hatırasına birçok anıt
dikilmiştir.

Kocatepe Atatürk Anıtı ve Kitabesi,
KocatepeAnıtı, Zafertepe Abidesi, Büyük
Taarruz Şehitliği, Yüzbaşı Agâh Efendi
Şehitliği,  Çiğiltepe Anıtı, Dumlupınar
Şehitlik Anıtı, Şehit Sancaktar Meh-
metçik Anıtı ve Zafer Tepe Çalköy Zafer
Anıtı, Büyük Aslıhanlar Üçtepeler Şe-
hitliği önemli anıtlardır.

Milli Mücadele Türk milletinin vatan
şuuru, birlik, beraberlik ruhu, cesaretinin
eseridir. Silah ve araçlar bakımından
güçlü, arkasında devamlı İngiliz desteği
alan 250.000 sayılı Yunan askeri kuv-
vetlerine karşı; silahları standart ol-
mayan, cephanesini idareli kullanması
hususunda kesin emir almış Türk ordusu
mücadele verecektir. Bazı coğrafyalar
bu mücadelede ayrı bir öneme sahiptir.
Taarruzu bizzat takip etmek için, Baş-
komutan, Genel Kurmay Başkanı ve
Batı cephesi komutanı 1. Ordu’nun gö-
zetleme yerinde, Kocatepe’de hazırdılar.
26 Ağustos 1922 sabahı şafakla birlikte
04.30’da Türk topçusunun ateşi ile ta-
arruz başladı.

Başkomutan, ‘’ Topçularımız, şafakla
beraber ateşe başladılar. Askerlik ha-
yatımda bu kadar mükemmel idare
edilmiş bir topçu ateşi nadiren gör-
düm.’’ Sözleri ile o anı canlandırmış
ve Türk topçusunu övmüştür. 30
Ağustos 1922 günü beş tümenin yok
edilmesi ile sonuçlanan günlerce süren
Dumlupınar Meydan Muharebesi’ni,
Başkomutan Mustafa Kemal Paşa biz-
zat sevk ve idare ettiği için ‘’30 Ağustos
Başkomutan Meydan Muharebesi’’
olarak tarihe geçmiştir.

30 Ağustos Zaferi, Türk milletinin

taarruz gücü, Türk ordusu ve ku-
manda heyetinin kudret ve kahra-
manlık destanıdır.

Milli Mücadelenin manevi kahra-
manlarından Mehmet Akif Ersoy,  1-
16 Ağustos 1922 tarihleri arasında Ali
Fuat Paşa’nın başkanlığında cepheleri
dolaşan bir TBMM heyeti ile ayın so-
nunda başlayacak olan Büyük Taarruz
öncesinde askerlerimize cesaret verici
konuşmalar yapmıştır.

Heyet Başkanı Ali Fuat Cebesoy,
gezinin duygularını şöyle naklet-
mektedir:

“Ben, Mustafa Kemal’i, bir kez
ağlarken görmüştüm. Ama gözyaş-
larının anlamı başkaydı.

Türkiye Büyük Millet Meclisi’nin 29
Temmuz 1922 tarihli oturumunda, Er-
zurum Milletvekili Şahin Efendi’nin
Kurban Bayramı’nı kutlamak üzere Batı
Cephesi’ne bir kurul gönderilmesiyle
ilgili önergesi görüşülmüştü. Benim
başkanlığım altında, Karesi Milletvekili
Abdulgaffur Hoca, Burdur Milletvekili
Şair Mehmet Akif ve Kayseri Milletvekili
Atıf Beylerden oluşan bir kurul seçilmişti.
Gerçek yurtsever ve dini bütün bir
Müslüman olan Mehmet Akif, sevdiğim
ve saydığım yakın bir arkadaşımdı.
Kurban Bayramı Ağustos’un dördüncü
gününe rastlıyordu. 1 Ağustos sabahı
otomobillerle, erkenden Batı Cephesi
Karargâhı’na gitmek üzere Ankara’dan
ayrıldık, ertesi günü Karargâh’a vardık.
Bayramın ilk günü kutlama törenine,
Cephe Komutanlığı’ndan başlayabilmek
için, hareketimizi ona göre düzenledik.
Komutanlık programı hazırlamıştı. Bu
programa göre, 1. ve 2. Ordularla, kol-
ordu ve tümen karargâhlarına gidile-
cekti. Durumları uygun olan tümenlerin
bütününü, olmayanların da bazı kıta-
larını tören düzeninde görerek,
TBMM’nin kutlamalarını ve başarı di-
leklerini, Kurul Başkanı göreviyle ken-
dim bildirecektim. Sonra kıtalar bize
bazı hareketler gösterecekler ve geçit
töreni yapacaklardı. Bundan sonra ka-
rargâhlara uğrayarak, onları Büyük
Millet Meclisi adına kutlayacaktık. Be-
nim, Gazi Paşa’dan aldığım gizli bir
görevim daha vardı. Ordularımızın
maddi ve manevi savaş gücünün ne
olduğunu anlamaya çalışacaktım. Cep-
hedeki görevimiz, dört beş gün içinde
sona ermişti. Komutan, subay ve asker
arkadaşlarımız arasında geçen bu kısa
zamanın sevincini asla unutamam. Kı-
talarımızın hareketlerinde karşılaştığımız
görünüş, canlılık ve savaş yeteneği,
kahraman arkadaşlarımızın sevgi dolu
bakışları, bizlere zafer günlerinin pek
uzak olmadığı çağrısını vermişti. Bu
cephenin eski bir komutanı olarak yap-
tığım denetleme ve incelemelerden,
subay ve askerlerimizin iyi eğitim ve
öğretim gördüklerini, acımasız ve sal-
dırgan düşmandan bir an önce intikam
almak istediklerini görmüştüm. ‘Tanrım,
bize zafer günlerini göster!’ diye dualar
etmiştim.

Ordularımızın morali çok yüksekti.
Hatırladıkça bugün bile büyük duyguyla
titrerim. Tören düzeninde dizilmiş bir
tümenin kıtalarını denetliyorduk. Hepsi
aslanlar gibiydi. Mehmet Akif, kendin-
den geçmişti. Dudaklarından kendi
yazdığı İstiklal Marşı’mızın dizeleri dö-
külüyordu:

‘Ben ezelden beridir 
hür yaşarım,
Hangi çılgın bana 
zincir vuracakmış, şaşarım,
Kükremiş sel gibiyim, 
bendimi çiğner aşarım,
Yırtarım dağları, 
enginlere sığmam, taşarım.’
Beni solumdan izleyen Akif ’e dön-

düm. Gözlerinde yaşlar birikmişti. Bu
coşkulu görüntü karşısında kendisini
tutamıyordu. Akif Bey siz ağlıyorsunuz,
dedim. Ne yapayım, sevincimi bastıra-
mıyorum. Cevabını verdi, sonra ekledi:
Ama sizin de gözleriniz yaşlı, Paşam!
Arkadaşım doğru söylüyordu. Bende
çok duygulanmıştım. Gözlerimde biriken
sevinç gözyaşlarıydı. Ben aslında hep
böyleyimdir. Bu yaşta bile önümden
alay sancağı geçse, duygulanır ve tıka-
nacak gibi olurum. Asker ocağı benim
her şeyimdir. Bütün gençliğim orada
geçti.”

Bu toprakları vatan yapan aziz şe-
hitlerimize ve tüm Milli Mücadele kah-
ramanlarına rahmet ve şükranla…

30 Ağustos Zafer Bayramımız kutlu
olsun.

alide Edip Adı-
var'ın "Türk'ün
Ateşle İmtihanı" ki-

tabında anlattığı işgal günlerin-
de, itilaf donanması İstanbul'a,
Fransızlar Adana'ya, İngilizler
Urfa, Maraş, Samsun ve Merzi-
fon'a, İtalyanlar, Antalya ve Ana-
dolu'nun güneybatısına yerleşti.
15 Mayıs 1919'da İtilaf devlet-
lerinin izniyle Yunan Ordusu
İzmir'e çıkarma yaptı. Bu durum
karşısında Türk milleti, tarih
boyunca gösterdiği "millet olma
bilinci" ile işgallere karşı Kuva-
yımilliye hareketini başlattı. İki
seçenek vardı, ya işgal güçlerine
teslim olunacak ya da yıkılan
yakılan bir ülke yeniden ayağa
kalkacak ve küllerinden doğa-
caktı. 1920'de TBMM'nin açıl-
ması üzerine işgal güçleri tüm
baskıcı politikalarını Atatürk ve
silah arkadaşları üzerine yo-
ğunlaştırdı, özellikle Batı Cep-
hesi'nde hareketlilik başladı. Yu-
nan ordusu 1921'de Polatlı'ya
kadar geldi. 
"Hattı müdafaa yoktur,
sathı müdafaa vardır"

Türk ordusunun Yunan or-
dusu ile Sakarya boylarında
yaptığı meydan savaşı olan Sa-
karya Meydan Muharebesi 23
Ağustos'ta başladı. Bu tarihten
itibaren gece gündüz aralıksız
süren savaşta, Mustafa Kemal
Paşa, yeni bir savaş stratejisi
uygulayarak ordularına, "Hattı
müdafaa yoktur, sathı müdafaa
vardır. O satıh, bütün vatandır.
Vatanın her karış toprağı, va-
tandaşın kanıyla ıslanmadıkça
terk olunamaz." emrini verdi.

Türk askeri, bu emre uyarak
vatanını canla başla savundu.
Bu amansız mücadele, bütün
şiddetiyle 22 gün 22 gece sürdü.
Bütün cephe boyunca saldırıyı
sürdüren Türk ordusu, 13 Eylül
1921'de Sakarya ırmağının do-
ğusundan Yunan kuvvetlerini
temizledi. Sakarya Meydan Mu-
harebesi, Türk milletinin savun-
ma durumundan taarruz duru-
muna geçtiği dönüm noktala-
rından biri olarak tarihteki yerini
aldı. Düşman ordusunu tama-
men yurttan atmak amacıyla
bir yıl kadar süren hazırlık dö-
neminden sonra 26 Ağustos
1922'de Başkomutan Mustafa
Kemal Paşa, Büyük Taarruz'u
başlatan harekat emrini verdi.

Başkomutan Mustafa Kemal,
26 Ağustos sabahı Genelkurmay
Başkanı Fevzi Paşa (Çakmak),
Batı Cephesi Komutanı İsmet
Paşa (İnönü) ile muharebeyi
yönetmek üzere Afyonkarahisar
sınırlarında kalan Kocatepe'de
yerini aldı. Topçu ateşleriyle şa-
fak vakti başlayan harekatın de-
vamında Türk askeri, sabahın
ilk ışıklarıyla hücuma geçip Tı-
naztepe'yi ele geçirdi ve Belen-
tepe ile Kalecik Sivrisi'nden düş-
manı uzaklaştırdı. Taarruzun ilk
gününde 1. Ordu birlikleri, Bü-
yük Kaleciktepe ile Çiğiltepe
arasındaki 15 kilometrelik alan-
da, düşmanın birinci hat mev-
zilerini ele geçirdi. 5'inci Süvari
Kolordusu, düşman gerilerindeki
ulaştırma kollarına başarılı ta-
arruzlarda bulundu, 2'nci Ordu
ise cephede tespit görevini ak-
satmadan sürdürdü. Türk or-
dusu, 27 Ağustos sabahı bütün

cephelerde yeniden taarruza
geçti ve aynı gün Afyonkarahisar,
8'inci Tümen tarafından düşman
işgalinden kurtarıldı. 28 ve 29
Ağustos'ta başarıyla sürdürülen
taarruz, düşmanın 5'inci tüme-
ninin etkisiz kılınmasıyla neti-
celendi. 29 Ağustos gecesi du-
rum değerlendirmesi yapan ko-
mutanlar, hemen harekete ge-
çilip taarruzun kısa sürede so-
nuçlandırılmasında hemfikir
oldu ve planın 30 Ağustos'ta
aksamadan uygulanması için
gerekli önlemler alındı. 
Büyük Zafer 
ve bir kırık kağnı

Başkomutan Mustafa Kemal
Paşa, Türk ordusunun Kurtuluş
Savaşı'nda kazandığı en önemli
zaferin arifesinde, 30 Ağustos
sabahında şimdi belde olan Kü-
tahya'nın Altıntaş ilçesine bağlı
Zafertepe Çalköy'de birliklere
taarruz emrini verdi. Büyük Ön-
der Mustafa Kemal Atatürk ko-
mutasındaki Türk ordusunun,
26 Ağustos'ta başlayan Meydan
Muharebesi'nde Dumlupınar'da
Yunan birliklerini Allıören, Ke-
çiler, Kızıltaş Deresi yolunun iki
yanında tamamen sarıp imha
etmesiyle zafere ulaşıldı. Kızıltaş
Deresi bölgesinde açık kalan
alandan bazı Yunan birlikleri,
General Trikopis, General Di-
yenis ve birçok Yunan komutanı
kaçtı. Büyük Zafer'in ertesi günü,
31 Ağustos'ta Zafertepe Çal-
köy'de bir evin bahçesindeki
kırık kağnının üzerine muharebe
alanlarının haritasını koyan Baş-
komutan Mustafa Kemal, Fevzi
Paşa ve İsmet Paşa ile durum

değerlendirmesi yaparak, Yu-
nanlıların yeniden savunma dü-
zenine geçmesini önlemek ve
onları mağlup etmek için İzmir'e
girme görüşünde birleşti.
"Ordular, ilk hedefiniz
Akdeniz'dir, ileri!"

Mustafa Kemal Paşa, Büyük
Zafer sonrası 1 Eylül'de Dum-
lupınar'da, Batı Cephesi'ndeki
tüm subay ve erlere okunmak
üzere yayımladığı bildiride, şu
ifadelere yer verdi: "Türkiye
Büyük Millet Meclisi orduları,
Afyonkarahisar-Dumlupınar Bü-
yük Meydan Muharebesi'nde,
zalim ve mağrur bir ordunun
temel varlığını, inanılmayacak
kadar az bir zamanda yok etti-
niz.  Savaş alanlarındaki başarı
ve fedakarlıklarınızı yakından
görüp izliyorum. Ulusumuzun
size olan övgülerinin iletilme-
sine aracılık etme görevinin ar-
kasını bırakmayacak, sürekli
olarak yerine getireceğim. Ödül-
lendirme için Başkumandanlığa
öneride bulunulmasını, Cephe
Kumandanlığına buyurdum.
Bütün arkadaşlarımın, Anado-
lu'da daha başka meydan mu-
harebeleri de verileceğini göz
önünde bulundurarak ilerle-
mesini ve herkesin akıl gücünü
ve yurtseverliğinin kaynaklarını
kullanarak, yarışmayı bütün
gücüyle sürdürmesini talep ede-
rim. Ordular, ilk hedefiniz Ak-
deniz'dir, ileri!"

İlk kez 1926'da Zafer Bayramı
olarak kutlanmaya başlanan 30
Ağustos, her yıl yurt geneli ve
KKTC'de çeşitli etkinliklerle kut-
lanıyor. lANKARA-AA

H

Türkiye'de bu yıl 16-74 yaş
grubundaki kişilerin internet
kullanım oranı yüzde 87,1'e
ulaştı. Türkiye İstatistik Ku-
rumunca yapılan Hanehalkı
Bilişim Teknolojileri Kullanım
Araştırması-2023'ün sonuç-
ları açıklandı. Araştırmaya
göre, ülkede internet kulla-
nım oranı 16-74 yaş gru-
bundakilerde yüzde 87,1
oldu. Bu oran geçen yıl yüzde
85 olarak kayıtlara geçmişti.
İnternet kullanım oranı 16-
74 yaş grubundaki erkekler-
de yüzde 90,9, kadınlarda
yüzde 83,3 olarak kaydedildi.
Ülke genelinde internet eri-
şim imkanına sahip hanelerin
oranı geçen yıla göre 1,4
puan artarak yüzde 94,1'den
yüzde 95,5'e yükseldi. Son
bir yıl içinde özel amaçla
resmi makamların internet
sitelerini ve uygulamalarını
kullanan ve internet üzerin-
den kamu hizmetlerinden

yararlanan bireylerin oranı
yüzde 73,9 olarak kayıtlara
geçti. e-Devlet hizmetlerini
kullanım amaçları arasında,
yüzde 69,6 ile resmi ma-
kamlar veya kamu hizmetleri
tarafından kendisi hakkında
saklanan kişisel bilgilere eriş-
me ilk sırayı aldı. Bunu, yüz-
de 51,3 ile kamu kurumla-
rından veya kamu hizmet-
lerinden bir randevu alma
veya rezervasyon yaptırma,
yüzde 48,2 ile kamu kuru-
luşlarına ait internet sitele-
rinden bilgi edinme takip
etti. 2022 yılında yüzde 46,2
olan internet üzerinden özel
kullanım amacıyla mal veya
hizmet satın alma ya da si-
pariş verme (e-ticaret) oranı
bu yıl yüzde 49,5'e çıktı.
Mal, hizmet satın alma ya
da sipariş verme oranı er-
keklerde yüzde 52,4, kadın-
larda yüzde 46,6 olarak ger-
çekleşti. lANKARA-AA
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Gençlik ve Spor Bakanlığı
yurt başvuruları başladı

Türkiye’de internet kullananların
oranı bu yıl yüzde 87,1’e yükseldi

Gençlik ve Spor Bakanı (GSB)
Osman Aşkın Bak, 2023-2024
eğitim öğretim yılı GSB yurt
başvurularının başladığını du-
yurdu. Bakan Bak, Ankara
Cebeci'deki Yurt Koordinasyon
Merkezi'nde düzenlediği basın
toplantısına eğitim öğretim
döneminin hayırlı olması te-
mennisiyle başladı. Üniversite
yerleştirme süreçlerinde öğ-
rencilerin ve ailelerinin en te-
mel gündemlerinden birinin
barınma ihtiyacı olduğuna
dikkati çeken Bakan Bak, ge-
çen yıl talep eden öğrencilerin,
yurtlara başarıyla yerleştiril-
diğini belirtti. 2023-2024 eği-
tim öğretim yılında 950 bin
yatak kapasitesiyle öğrencilere
hizmet verileceğini aktaran
Bakan Bak, "GSB yurtları, öğ-
rencilerimizin evidir, yuvasıdır.
Yurtlarımız zor günlerde de
aziz milletimize kapılarını aça-
rak güçlü bir altyapıya sahip
olduğunu göstermiştir. Yaşa-
dığımız sıkıntılı günlerde hep

birlikte başarılı sınavlar verdik.
Pandemide 150 bini aşkın mi-
safirimize yurtlarımızda ev
sahipliği yaptık. Yangınlarda,
sellerde, depremlerde ivedi-
likle çözüm ortaya koyarak
vatandaşlarımız için yurtları-
mızı hazır hale getirdik. En
son yaşadığımız Kahraman-
maraş merkezli depremlerde
483 bin 179 vatandaşımıza
yurtlarımızda hizmet verdik.
36 ülkenin nüfusundan daha
fazla kapasiteye, yurt altya-
pısına sahibiz. Dünyanın başka
hiçbir ülkesinde böyle bir alt-
yapı yok." diye konuştu.  Yurt-
ların nitelik ve niceliklerinin
her geçen gün arttığını dile
getiren Bakan Bak, "Sadece
barınma ihtiyacını merkeze
alan bir anlayışla değil bes-
lenme, sağlık, sosyal, kül-
türel, sportif konuların da
dahil olduğu bütüncül bir
anlayışla gençlerimize hiz-
met veriyoruz." ifadelerini
kullandı. lANKARA-AA

Bir zafer destanının yazıldığı
Başkomutan Tarihi Milli Parkı
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Tarihin en büyük kahramanlık
destanının yazıldığı gün: 30 Ağustos
Büyük Önder Mustafa Kemal Atatürk komutasında, 26 Temmuz 1922'de başlayan ve 30
Ağustos'ta büyük zaferle sonuçlanan Büyük Taarruz ve Başkomutanlık Meydan Muharebe-
si'nde Türk ordusu, dünya tarihinin en büyük kahramanlık destanlarından birini yazdı.
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Belediye şirket (BAYPAŞ)
çalışanları ile bir araya
gelen Bayrampaşa Bele-
diyesi Başkanı Atila Aydı-
ner, işçilere ek zam içeren
protokolü imzaladı. Yeni
protokolle birlikte enflas-
yon farkına ilaveten çalı-
şanların maaş ve sosyal hakla-
rında düzenleme yapıldı. İşçileri
enflasyona ezdirmediklerini be-
lirten Başkan Aydıner, “Bayram-
paşa’mıza birlikte hizmet ver-
diğimiz mesai arkadaşlarımızın
refahı ve mutluluğu için elimiz-

den geleni yaptık ve yap-
maya da devam edeceğiz.
Maaşlarda yıl sonunda
yeni bir artış daha yapa-
cağız” dedi. Belediye Baş-
kanı Atila Aydıner, Bay-
rampaşa Belediyesi’nin şir-
keti BAYPAŞ çalışanları ile

buluştu. Ulaşım Hizmetleri Mü-
dürlüğü önünde gerçekleşen
buluşmada Başkan Aydıner, iş-
çilere ek zam içeren protokolü
imzaladı. Yeni zamlı maaşlar
hakkında açıklamalarda bulunan
Aydıner, “İşçi kardeşlerimizi en-

flasyona ezdirmemek için eli-
mizden geleni yaptık ve işçile-
rimizin lehine maaşlarda önemli
düzenlemeler gerçekleştirdik.
Tüm emekçilerimiz için hayırlı
olsun. Bayrampaşa’mıza birlikte
hizmet verdiğimiz mesai ar-
kadaşlarımızın refahı ve mut-
luluğu için elimizden geleni
yapmaya devam edeceğiz. Ma-
aşlarda yıl sonunda yeni bir
artış daha yapacağız. Ardından
2024 yılında işçilerimizi mutlu
edecek yeni bir toplu iş söz-
leşmesine hep birlikte imza

atacağız inşallah. Bizler Bay-
rampaşa’ya hizmet için bir ara-
ya gelmiş büyük bir aileyiz.
Bu ailenin içinde yer alan ve
halkımıza fedakârca hizmet
eden her bir kardeşimize te-
şekkür ediyor, şükranlarımı su-

nuyorum” şeklinde konuştu.
Başkan Atila Aydıner’in ev sa-
hipliğindeki imza törenine AK
Parti Bayrampaşa İlçe Başkanı
Ersin Saçlı, belediye başkan
yardımcıları, birim müdürleri
ve işçiler katıldı.

Zeytinburnu Belediyesi Bilgi Evleri’nin 3 Temmuz-25 Ağustos 2023 tarihleri arasında gerçekleştirdiği, içeriğinde kulüp, atölye çalışmaları, turnuva,
gezi ve günlük aktiviteleri barındıran “Yaz Etkinlikleri” programı Zeytinburnu Kültür Sanat Merkezi’nde düzenlenen ödül töreniyle tamamlandı.

eytinburnu Bele-
diyesi Bilgi Evi
üyesi çocuklar 3

Temmuz - 25 Ağustos 2023
tarihleri arasında gerçekleşti-
rilen ‘Yaz Etkinlikleri’nde birçok
aktiviteye katılarak unutama-
yacakları bir yaz tatili geçirdi.
Yaz döneminde kulüp, atölye
çalışmaları, turnuvalar, geziler
ve günlük aktivitelere toplamda
5 bin 173 üye katılım sağladı.
Gençler eğlenceye
ve ödüle doydu

Zeytinburnu Bilgi Evleri’nin
Zeytinburnu Kültür Sanat Mer-
kezi’nde düzenlenen kapanış
töreninde, münazara, bilgi ya-
rışması, satranç ve mangala
turnuvasına katılarak ilk 3’e
giren ve atölye-kulüp çalış-

malarında başarı gösteren 70
Bilgi Evi üyesi ödüllerini Zey-
tinburnu Belediye Başkanı
Ömer Arısoy’un elinden aldı.
Bilgi Evi üyeleri müzik konseri,
modern dans, halk oyunu gös-
terileriyle izleyenlere keyifli
anlar yaşattı. Bilgi Evleri’nde
bu yaz 21 branşta toplam 59
atölye çalışması, 13 branşta
ise 50 kulüp faaliyeti gerçek-
leştirildi. Atölyelerde toplamda
2 bin 41, kulüplerde ise bin
679 üye katılım sağladı.
400 üye kültür
gezisine katıldı

Bu aktivitelerin yanı sıra
her hafta İstanbul’un farklı
bir köşesine kültürel geziler
düzenlendi. Çevre ve İklim
Değişikliği Eğitim Merkezi,

Zeytinburnu Kültür Gezisi,
Zeytinburnu İzci Evi, Topkapı
Trafik Eğitim Parkı, Rami Kü-
tüphanesi, Eyüp Matematik
Evi, Topkapı Sarayı Müzesi
ve Ayasofya-i Kebir Cami-i
Şerifi gezilerine toplamda
400 üye katıldı. Bilgi Evleri
arasında dostluk, kardeşlik
bağlarını güçlendiren, tatlı
bir rekabet yaşatırken aynı
zamanda eğlendirmeyi he-
defleyen 4 branşta turnuva
gerçekleşti. Münazara, bilgi
yarışması, satranç ve man-
gala turnuvasına katılarak
ilk 3’e giren ve atölye-kulüp
çalışmalarında başarı göste-
ren 70 Bilgi Evi üyesi ödül-
lerini Zeytinburnu Belediye
Başkanı Ömer Arısoy’dan
aldı. lİSTANBUL-İHA

GençFest enerjisi
Esenyurt’lu
gençleri sarıyor Zeytinburnu Belediyesi’nin düzenlendiği 

“Yaz ekinlikleri” ödül töreniyle tamamlandı

B

Esenyurt Gençlik Fes-
tivali (GençFest), he-
yecan dolu spor kar-
şılaşmaları ve birbi-
rinden eğlenceli kon-
serler ile devam edi-
yor. Festivalin ikinci
gününde sahne alan
Kurtuluş Kuş - Burak Bulut ikilisi
Esenyurtlulara unutulmaz bir gece
yaşattı. Esenyurt Belediyesi’nin il-
kini düzenlediği Gençlik Festivali
(GençFest) ikinci gününde tüm
coşkusuyla devam etti. Gün içinde
Spor Parkı’nda sokak basketbolu,
voleybol ve ayak tenisi yarı final
turnuvalarını oynayan gençler re-
kabeti ve heyecanı üst düzeyde
yaşadı. Festivalin akşam bölümünde
Cumhuriyet Meydanı’nda buluşan
binlerce vatandaş, Kurtuluş Kuş –
Burak Bulut ikilisinin coşkulu sahne
performansı ile doyasıya eğlendi.
“Sizi burada
ağırlamaktan
mutluluk duyuyoruz”

Sahnede sanatçılara çiçek takdim
eden Esenyurt Belediye Başkan
Yardımcısı Ali Susuz, gençler adına
mutluluğunu ifade ederek şöyle
konuştu: “Sizi burada ağırlamaktan
mutluluk duyuyoruz. Sanatçıları-
mızı gençler arasında anket yaparak
seçtik. Sizin çıkmanız beni de çok
mutlu etti.”
“Seviliyorsunuz,
cansınız”

Sahne öncesi duygularını pay-
laşan Burak Bulut, “Türkiye’mizin
her yeri çok güzel. Esenyurt da
çok güzel bir yeri. İnşallah güzel
bir konser, güzel bir gün geçiririz.
Seviliyorsunuz, cansınız” dedi.
Esenyurt’a ilk defa geldiğini ve at-
mosferi çok beğendiğini belirten
Kurtuluş Kuş ise, “Esenyurt’un adını
güzel duyurmak için biz de eli-
mizden ne geliyorsa birazdan sah-
neye çıkıp bunu yapacağız. Esen-
yurt’taki samimi ve sıcak havayı
hissedeceğime eminim çünkü bu-
rası çok güzel” şeklinde konuştu.

CEVDET 
GÖKÇAY

İNAN 
ARVAS

Bayrampaşa Belediyesi işçilere ek zam yaptı

           
            

              
     İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:

İ                                                : 2023/862969
1

                                             : İDARİ VE MALİ İŞLER DAİRE BAŞKANLIĞI YÜKSEKÖĞRETİM 
                                                     KURUMLARI İSTANBUL ÜNİVERSİTESİ
b                                         : ISTANBUL ÜNIVERSITESI REKTÖRLÜGÜ IDARI VE MALI ISLER 
                                                     DAIRE BASKANLIGI 16 Mart Sehitleri Caddesi 2/4 
                                                     34116 Beyazıt FATİH/İSTANBUL
c             : 2124400000 - 2124400032
ç     

   
   

   
                                             : İ          

                                                       ve Metal Kapı Dedektörlerinin 2024 Yılı Periyodik Bakım ve Onarımı
b                  : 5 Adet Adet X-Ray Cihazı ile 7 adet Metal Kapı Dedektörlerinin 2024 
                                                     Yılı İçinde Yılda 4 Defa ( Üç Ayda 1 Kez ) Bakım Ve Onarım İşi
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c      İstanbul Üniversitesi Muhtelif Birimlerinde Teknik Şartnamede Bakım 
                                                     Yapılacak X-Ray ve Metal Kapı Dedektör Listesinin yer aldığı mahaller
ç                      : İşe başlama tarihi 01.01.2024, işin bitiş tarihi 31.12.2024
d                        : 01.01.2024
3

     
                              : 12.09.2023 - 10:30

b      
     : İstanbul Üniversitesi Rektörlüğü İdari ve Mali İşler Daire Başkanlığı 

                                                     İhale Odası Beyazıt /İSTANBUL
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Kablosuz Network kapalı devre kamera izleme sistemi alımı İşi hizmet alımı 4734 sayılı Kamu
İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece
elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2023/869002 
1-İdarenin
a) Adı                                            : ESENYURT BELEDİYESİ BİLGİ İŞLEM MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi                                       : Zafer Mah. Doğan Araslı Cad. No:79/1 
                                                     34513 ESENYURT/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 4440411 - 2126220399
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı                                            : Kablosuz Network kapalı devre kamera izleme sistemi alımı İşi
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 1 Adet Kablosuz Network kapalı devre kamera izleme sistemi
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: Bilgi İşlem Müdürlüğü Esenyurt İlçe Sınırları
ç) Süresi/teslim tarihi                    : İşe başlama tarihinden itibaren 30(Otuz) gündür
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 5 gün içinde 
                                                     işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 22.09.2023 - 11:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : Zafer Mahallesi Doğan Araslı Bulvarı No:79 5. Kat Toplantı Odası 
                                                     Esenyurt Belediye Başkanlığı

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı
unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.

4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından

fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği veya yeminli mali
müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk ilan tarihinden sonra
düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu
gösteren belgeye ilişkin bilgiler,

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kabul işlemleri tamamlanan ve teklif edilen

bedelin % 30 oranından az olmamak üzere, ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini
gösteren belgeler veya teknolojik ürün deneyim belgesi. 

4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1.
Her Türlü Elektronik Kamera İzleme Sistemi İşlemleri benzer iş olarak kabul edilecektir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, götürü bedel üzerinden vereceklerdir. İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan

istekliyle toplam bedel üzerinden götürü bedel sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 60 (Altmış) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden Kanunun 38

inci maddesine göre açıklama istenecektir.  

KABLOSUZ NETWORK KAPALI DEVRE KAMERA İZLEME SİSTEMİ ALIMI İŞİ
ESENYURT BELEDİYESİ BİLGİ İŞLEM MÜDÜRLÜĞÜ

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (1883522)

        

30İTTİFAK04_Layout 1  29.08.2023  16:55  Page 1



İttifak 5ÇARŞAMBA
30 AĞUSTOS 2023Ekonomiİttifak

Somali'nin başkenti
Mogadişu'da belediye,
atıklardan elektrik üre-
timi projesini hayata
geçirmek için Türk şir-
keti ile anlaşma imza-
ladı. Mogadişu Beledi-
yesi, Somalili Atık Yö-
netimi ve Temizlik Hiz-
metleri şirketi (IFFI)
ve Türk firması 2M Ku-
rumsal Bilgi Teknolo-
jileriyle anlaşma imza-
layarak başkentteki
atıklardan elektrik üre-
tecek. Belediyeden ya-
pılan açıklamada, iki
şirketin ortaklığıyla bi-
yogaz tesisi kurulacağı
belirtilerek projenin,
başkentte kaliteli elek-
trik üretimi ve atıkların
temizlenmesini sağla-
mayı amaçladığı kay-
dedildi. Projenin 2024
sonunda hayata geçi-
rileceği ve 100 kişinin
istihdam edileceği ak-
tarılan açıklamada, pro-
jede yer alacak mü-
hendislerin ve persone-
lin bir yıllık eğitimden
geçeceği bildirildi. So-
mali Enerji ve Su Kay-
nakları Bakan Yardım-
cısı İbrahim Muham-
med Ali, ülkenin kaliteli
enerjiye ihtiyacı oldu-
ğunu vurgulayarak bu
tür projelerin Somali'nin
kalkınmasına yardımcı
olacağını dile getirdi. 

lMOGADİŞU-AA

Türk şirket,  Somali'de 
elektrik üretecek

Almanya’da istihdam beklentileri
2020'den beri en kötü durumda
Alman İş Piyasası ve Meslek
Araştırmaları Enstitüsü (IAB),
Almanya'da istihdam piyasa-
sına ilişkin beklentilerin
2020'den beri en kötü seviye-
sine indiğini bildirdi. IAB, ağus-
tos ayına ilişkin istihdam pi-
yasası barometresi sonuçlarını
açıkladı. Buna göre, enstitünün
istihdam piyasası barometresi
ağustos ayında 0,6 puan aza-
larak 100,5 puana indi. Böy-
lece, istihdam piyasası ile ilgili
barometre 2020’den beri en
düşük seviyesine geriledi.

İstihdamda toparlanma ola-
sılığının ağustosta art arda dör-
düncü ayda da düşerken özel-
likle işsizliğin artmasının bek-
lendiği belirtilen IAB açıkla-
masında, işsizliği öngören ba-
rometrenin 0,6 puan düşerek
97,5 puana gerilediği bildirildi.
IAB’nın Avrupa İşgücü Piyasası
Barometresi ise ağustosta 1
puan düşerek 99,7 puana ge-
riledi. Barometrenin bu yıl ilk
kez 100 puanlık nötr seviyenin
altına düşmesi dikkati çekti.
IAB Tahminler ve Makroeko-
nomik Analizler Bölüm Başkanı
Enzo Weber, konuya ilişkin de-
ğerlendirmesinde, "Ekonomik
gerileme Almanya'da etkisini
gösterdi, artık iş gücü piyasa-
sına da damgasını vuruyor."
ifadesini kullandı. Weber, "Uzun

bir süre boyunca Avrupa iş
gücü piyasalarının ekonomik
kriz zamanlarında iyi perfor-
mans gösterdiğini belirterek,
"Ama artık ekonomik bir dö-
nüşümün zamanı geldi." ifa-
desini kullandı.
Ekonomi
büyümüyor

Almanya Federal İstatistik
Ofisi (Destatis), verilerine göre,
Avrupa'nın en büyük, dünyanın
dördüncü ekonomisi olan Al-
manya ekonomisi, geçen yılın
son çeyreğinde yüzde 0,4 ve
yılın ilk çeyreğinde yüzde 0,1
küçülürken, yılın ikinci çeyre-
ğinde büyüme gösterememişti.
Son yıllarda yaşanan Kovid-
19 salgını, tedarik zinciri ke-
sintileri ve Rusya-Ukrayna sa-
vaşı gibi çok sayıdaki kriz, Al-
man ekonomisinin zayıf yön-
lerini su yüzüne çıkarırken,
Çin başta olmak üzere birçok
ülkenin Almanya'dan ithal ettiği
malları giderek daha fazla üre-
tebilmesi ve yüksek enflasyonla
artan faizler Alman ekonomi-
sinin büyümesini daha da zor-
laştırıyor. Yavaşlayan küresel
büyüme, sanayi üretimdeki
düşüş, tüketicilerin yükselen
enflasyonla baş etme çabası
da Alman ekonomisini olumsuz
etkiliyor. lBERLİN-AA

TMO’nun hububat alım rekoru
“BEREKETLİ SEZON” ile geldi
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İhale kayıt numarası                  : 2023/09-0001
1-İdarenin        

a) Adresi                                   : Koç Üniversitesi Hastanesi, Davutpaşa Caddesi No:4 
                                                 34010 Topkapı, İstanbul, Türkiye                                                                                                                 
b) Telefon ve faks numarası    : 0 850 250 8 250
c) Elektronik posta adresi        : mdsaihale@kuh.ku.edu.tr

2-İhale konusu malın   
a) Niteliği, türü ve miktarı         : A4 FOTOKOPİ KAĞIDI ALIMI İHALESİ
b) Teslim yeri                            : Koç Üniversitesi Hastanesi

3-İhalenin        
a) Yapılacağı yer                      : Koç Üniversitesi Hastanesi/ 9.Kat Seminer Salonu
b) Tarihi ve saati                       : 06.09.2023  saat 10:30
c) Son teklif verme tarihi          : 05.09.2023  saat 17:00

4. İhaleye katılma şartları ve istenilen belgeler:
- Firma tarafından imzalı kaşeli,  Teknik Şartname / İdari Şartname / Sözleşme Taslağı
- Yasaklı olmadığına dair taahhütname
- Ticaret Sicil Gazetesi fotokopisi
- Firma İmza sirküsü
- İhale Doküman Satış Bedeli Makbuzu
- Toplam Teklifin %3’ü Tutarında Geçici Teminat Mektubu veya Ödeme Dekontu

5- Ekonomik açıdan en avantajlı teklif fiyat esasına ve numune değerlendirmeye göre belirlenecektir.
6- İhale dokümanı, Satın Alma Biriminden veya web sitesinden tedarik edilebilir. İhaleye katılım için  Koç
Üniversitesi Hastanesi Yapı Kredi Bankası Esentepe Şubesi nezdinde bulunan TR71 0006 7010 0000
0095 5007 52 nolu hesabına 50 TL yatırıldığına ilişkin dekont ihale zarfının içinde bulunmalıdır.
Doküman satış bedeli yalnızca bankaya yatırılmaktadır. Makbuz karşılığı elden ödeme alınmamaktadır.
7-Teklifler,  ihale tarih ve saatine kadar Koç Üniversitesi Hastanesi Satın Alma Birimi Maltepe Mah.
Davutpaşa Cad.No:4 Zeytinburnu adresine elden teslim edilebileceği gibi,  aynı adrese iadeli taahhütlü
posta vasıtasıyla da gönderilebilir.

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (1883489)

KOÇ ÜNİVERSİTESİ HASTANESİ 
A4 FOTOKOPİ KAĞIDI ALIMI İHALESİ

Bir borçtan dolayı aşağıda cins, miktar ve değerleri yazılı mallar satışa çıkarılmış olup mahcuzun
ayrıntılı görsellerine, artırmaya ilişkin şartlara ve ayrıntılı açıklamalara esatis.uyap.gov.tr adresi
üzerinden 2022/10398 TLMT. sayılı dosya numarası ile erişim sağlanabilir.

Satılmasına karar verilen taşınmazın cinsi, mahiyeti, bulunduğu yer, muhammen kıymeti ve
önemli vasıfları:

1 NO'LU TAŞINMAZIN
Özellikleri : İstanbul İli, Gaziosmanpaşa İlçesi, Bağlarbaşı Mah, 1347 ada 24 parsel sayılı 180,00m2

yüzölçümlü taşınmazda 19/180 arsa paylı 1. Kat, 5 Bağımsız Bölüm Nolu Daire.Taşınmazın yer aldığı
bina 1347 ada 24 no.lu parsel üzerinde bitişik nizamda betonarme yapı tarzında inşa edilmiştir.
Taşınmazın konumlu olduğu bina bodrum + zemin + 3 normal kat + Çap. olmak üzere toplam 5 kattan
ve 7 bağımsız bölümden oluşmaktadır. Ana gayrimenkul betonarme olarak inşa edilmiş olup yaklaşık
13 yıllıktır. Dış cephesi boyalıdır. Binada asansör ve otopark imkanları bulunmamaktadır.Taşınmaz
binanın 1.normal katında bina giriş yönüne göre arka cephede konumludur. Giriş holü-antre, 2 oda,
mutfak, balkon, salon ve banyo bölümlerinden ibaret olup yerinde yapılan ölçümlere göre net 62m2 ve
yaklaşık brüt 71m2 alanlıdır. (Belediye tarafından gönderilen CD nin hasarlı olmasından dolayı
çalışmadığından mimari projesi incelenememiş ve CD içinde yer alan diğer bilgi ve belgelere
ulaşılamamıştır.) Taşınmazın dış kapısı çelik ve iç kapıları paneldir. İç cephe duvarları alçı sıva üzeri
plastik boyalıdır. Tavanlar plastik boya uygulamadır. Dış cephe doğramaları pvc den mamul olup çift
camlıdır. Islak zeminler seramik ve kuru zeminler laminat parke kaplıdır. Mutfak hacminde dolaplar mdf
kaplama ve tezgah granit taştır. Banyo hacminde ise Hilton tipi lavabo ile klozet ve camlı duş kabini
mevcuttur. Isıtma, doğal gaz kombi sistemi ile sağlanmaktadır.

Adresi : Bağlarbaşı Mah, Yurt Sok. No: 11 D:5 Gaziosmanpaşa / İSTANBUL
Arsa Payı : 19/180
İmar Durumu : 07.08.2006 tasdik tarihli, 1/1000 Ölçekli TEM Güneyi Revizyon Uygulama İmar Planı

kapsamında; Bitişik Nizam, 4 Katlı, Konut alanında kalmaktadır. Vezneciler-Edirnekapı-Eyüp-Gop. -
Sultangazi Raylı Sistem güzergahında kaldığından, Etüd ve Projeler Daire Başkanlığı,Altyapı Projeler
Müdürlüğünden uygulama yapılacak Avan projesi ile birlikte görüş alınması gerekmektedir.

Kıymeti : 1.100.000,00 TL
KDV Oranı : %1
Kaydındaki Şerhler: 10/06/2009 tarih, 9677 yevmiye nolu otopark bedeline ilişkin taahhütname

bulunmaktadır şerhi mevcuttur.
Artırma Bilgileri
                                Başlangıç Tarih ve Saati : 17/10/2023 - 10:08
1.Artırma  -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
                                Bitiş Tarih ve Saati : 24/10/2023 - 10:08
                                Başlangıç Tarih ve Saati : 14/11/2023 - 10:08
2.Artırma  -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
                                Bitiş Tarih ve Saati          : 21/11/2023 - 10:08
25/08/2023 (İİK m.114 ve m.126)
(*) İlgililer tabirine irtifak hakkı sahipleri de dahildir.

T.C.
GAZİOSMANPAŞAİCRA DAİRESİ

2022/10398 TLMT.
TAŞINMAZIN GAZETE VEYA İNTERNET HABER SİTESİ İLANI

Örnek No:55*

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (1883700)

        

oprak Mahsul-
leri Ofisi (TMO)
Genel Müdürü

Ahmet Güldal,  AA muhabiri-
ne, hububat ve fındık alımla-
rına ilişkin değerlendirmede
bulundu. TMO'nun 6 Hazi-
ran'da hububat alım fiyatla-
rının açıklandığını anımsatan
Güldal, o günden bu yana
yoğun şekilde sürecin devam
ettiğini söyledi.
TMO bu yıl ürün
alım rekoru kırdı

Güldal, "Geldiğimiz gün
itibarıyla yaklaşık üç aylık
dönemde Türkiye'nin tari-
hinde en yüksek alım raka-
mına ulaştık. Dün itibarıyla
10 milyon ton sınırını geçmiş
olduk." diye konuştu. Türki-
ye'nin çok büyük kısmında
hasadın sona erdiğine dikkati
çeken Güldal, "TMO bu sü-
reçte 610 bin randevu verdi
ve 565 bin ayrı alım gerçek-
leştirerek tarihi alım rekoruna
ulaşmış oldu. Bu yıl hububat
üretiminin bereketli olması
rekorları da beraberinde ge-
tirdi." ifadelerini kullandı.
Hububat için 41
milyar lira ödeme

Güldal, hububatta günlük
1,5-2 milyar lira ödeme yap-
tıkları bilgisini vererek, "Bu
yıl hububatta 41 milyar liraya
yakın ödeme yaptık." dedi.
Üreticilerin TMO'dan ürün-
lerinin bedelini 30 gün içinde
aldığını vurgulayan Güldal,

Tarım ve Orman Bakanlığı
tarafından buğday ve arpada
verilen prim desteklerinin de
hasat sonunda Bakanlık ta-
rafından belirlenecek bir tak-
vim dahilinde ödenmeye baş-
layacağını dile getirdi. Güldal,
ürününü piyasaya veya
TMO'ya satarak belgesini alan
herkesin bu primleri alabile-
ceğini kaydetti.
Fındık alımları 15
noktada başladı

Fındık alımlarının dün iti-
barıyla başladığını hatırlatan
Güldal, şunları kaydetti: "İlk
gün itibarıyla 8 bin ton civa-
rında fındık gelişi söz konusu
oldu. Malum fındıkta 82,5
lira Levant kalitede ve 84
lira da Giresun kalitede fındık
fiyatı açıklanmış oldu. Dev-
letimizin belirlemiş olduğu
referans fiyatlara yakın bir
fiyatlarda piyasanın da şe-
killendiğini, 75-80 lira ara-
sında şekillendiğini görüyo-
ruz. Bundan büyük memnu-
niyet duyuyoruz. Üreticile-
rimize tavsiyemiz, kurutmay-
la ilgili işlemlerini tam tekmil
yapmaları. Bunun için de ha-
sattan sonraki belli bir sürede
TMO'nun alım kriterlerine
uygun bir şekilde kurutmasını
ve TMO'ya getirmelerini rica
ediyoruz. Fındıkta da 30 gün
içinde ödemelerini gerçek-
leştireceğiz. Randevularımız
açık. Alım yerlerimiz şu anda
15 tane, hasat başlayan yer-
lerde. Bu ilerleyen günlerde

60'a kadar çıkacak."
Mısır alımları
yoğunlaşarak
devam ediyor

Güldal, Çukurova, Hatay
ve Adana bölgesinde mısır
hasadının başladığına dikkati
çekerek, şu anda 30 bin ton
civarında alım gerçekleştiril-
diğini bildirdi. Mısır alımla-
rında da randevuların açık
olduğuna işaret eden Güldal,
alımların yoğunlaşarak de-
vam edeceğini söyledi. Gül-
dal, TMO'nun hasat zama-
nından sonra da alımlara de-
vam edeceğini belirterek, şöy-
le konuştu: "Üreticilerimiz
ne zaman dilerlerse ne zaman
isterlerse TMO'nun alım yer-
lerine ileriki tarihlerde de
ürünlerini teslim edebilirler.
O noktada herhangi bir en-
dişe etmelerine gerek yok.
Her zaman söylediğimiz gibi
TMO buğdayda arpada, mı-
sırda kendisine arz edilen
tüm ürünü alabilecek kap-
asiteye, donanıma sahip. Ran-
devu sistemimiz kapanmıyor.
Alımlarımız devam edecek."

Devletin hububata verdiği
fiyatların üreticileri memnun
ettiğini vurgulayan Güldal,
ürün alım süreçlerinde öz-
verili çalışmaları dolayısıyla
TMO teşkilatına, bilgi destek
ve katkıları nedeniyle başta
ziraat odaları olmak üzere
tüm kamu ve sivil toplum
kuruluşlarına teşekkürlerini
iletti. lANKARA-AA

T

Toprak Mahsulleri Ofisi (TMO) Genel Müdürü Ahmet Güldal,
"TMO bu süreçte 610 bin randevu verdi ve 565 bin ayrı alım
gerçekleştirerek tarihi alım rekoruna ulaşmış oldu." dedi.
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Doğal gaz ithalatı haziranda
yüzde 39,2 azaldı
Türkiye'nin doğal gaz ithalatı
haziranda geçen yılın aynı ayı-
na göre yüzde 39,2 azalarak
yaklaşık 2 milyar 332 milyon
420 bin metreküp oldu. Enerji
Piyasası Düzenleme Kurumu-
nun haziran ayına ilişkin "Do-
ğal Gaz Piyasası Sektör Rapo-
ru"na göre, ithalatın yaklaşık
1 milyar 870 milyon 38 bin
metreküpü boru hatlarıyla,
462 milyon 4 bin metreküpü
de sıvılaştırılmış doğal gaz
(LNG) tesisleri aracılığıyla ya-
pıldı. Boru hatlarıyla doğal
gaz ithalatı haziranda geçen
yılın aynı ayına göre yaklaşık
yüzde 42,9, LNG ithalatı yüzde
17,7 azaldı. Toplam doğal gaz
ithalatı da bu dönemde yüzde
39,2 azalarak yaklaşık 2 milyar
332 milyon 420 bin metreküp
oldu. En fazla doğal gaz ithalatı
haziranda 743 milyon 680 bin
metreküple Azerbaycan'dan

yapılırken, bu ülkeyi 707 mil-
yon 520 bin metreküple Rusya
ve 419 milyon metreküple
İran takip etti. Rusya'dan doğal
gaz ithalatı yüzde 58,1,
İran'dan ithalat yüzde 50,9
azalırken, Azerbaycan'dan ya-
pılan doğal gaz ithalatı yak-
laşık yüzde 2 arttı. Söz konusu
dönemde ülkede doğal gaz
tüketimi yüzde 15,5 azalarak
yaklaşık 2 milyar 571 milyon
metreküp oldu. Sanayi sek-
törünün doğal gaz tüketimi
yüzde 20,3 düşüşle yaklaşık
911 milyon metreküp olarak
kayıtlara geçti. Elektrik sant-
rallerinde doğal gaz tüketimi
yüzde 60,2 azalışla 377 mil-
yon 870 bin metreküp oldu.
Konutlardaki doğal gaz tü-
ketimi ise bu dönemde yak-
laşık yüzde 78,1 artarak 687
milyon 680 bin metreküp
oldu. lANKARA-AA

TÜİK: Temmuzda ihracat yüzde
8,3, ithalat yüzde 10,5 arttı

Dünya Bankası Grubu üyesi
Uluslararası Finans Kuruluşu
(IFC), Türkiye'de 2023 mali yı-
lında özel sektörün gelişimini
desteklemek amacıyla 1,46 mil-
yar doların üzerinde yatırım
yaptığını duyurdu. IFC'den ya-
pılan açıklamada, kuruluşun,
2023 mali yılında (1 Temmuz
2022 ila 30 Haziran 2023 ara-
sında) Türkiye'de özel sektörün
gelişimini desteklemek amacıyla
1,46 milyar doların üzerinde
yatırım yaptığı belirtilerek, bu
yatırımlar yoluyla Türkiye'de
ekonomik büyümenin hızlan-
masına, istihdamın artırılmasına
ve ihracatın desteklenmesine
yardımcı olunduğu kaydedildi.
Başka yatırımcıların da IFC'nin
desteklediği projelere yaklaşık
662 milyon dolarlık yatırım yap-
tığı aktarılan açıklamada, IFC'nin
küresel ticaret finansmanı prog-
ramına katılan bankalar aracı-
lığıyla sınır ötesi ticaretin des-

teklenmesi için de 996 milyon
dolarlık finansman sağladığı bil-
dirildi. Marport'a rıhtımlarının
genişletilmesi ve yenilenmesi
için 200 milyon dolarlık, Fraport
TAV'a Antalya Havalimanı'nın
iyileştirilmesi için 150 milyon
avroluk finansman paketi sağ-
landığı belirtilen açıklamada,
Türk markalarının küresel re-
kabet gücünün artırılması ama-
cıyla Assan Alüminyum'a 90 mil-
yon dolarlık yeşil enerji yatırımı
yapıldığı, Arçelik'e ise 120 milyon
avroluk finansman imkanı sağ-
landığı kaydedildi. IFC'nin, Tür-
kiye'de özel yatırımlara olan des-
teğinin yaklaşık 50 yıldır devam
ettiği ve sadece son 10 yıl içeri-
sinde yaklaşık 11 milyar dolarlık
yatırım yaptığı bildirilen açıkla-
mada, Türkiye'nin, IFC'nin top-
lam küresel yatırımları içerisinde
en yüksek yatırım alan üçüncü
ülke konumunda bulunduğu ak-
tarıldı.  lLONDRA-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Kocaali ilçesinde üreticilere doğal
gübre, ilaç desteği sağlayan ve
fındığı piyasanın üzerinde fiyatla
alan fabrika, "iç, kavurma, kıyma
ve un" ürünlerini yaklaşık 20
ülkeye satıyor. Kocaali ilçesi Ka-
dıköy Mahallesi'nde 25 bin met-
rekarelik alanda kurulu fabrika,
bölgedeki üreticilere sağladığı
doğal gübre ve ilaç desteğinin
yanı sıra müstahsillerinden fın-
dığı yüksek fiyatla alıyor. Geçen
yıl 350 civarındaki anlaşmalı
üretici sayısını bu yıl 650'ye yük-
selten firmanın işlediği fındık,
Avrupa, Amerika ve Asya kıta-
sında yaklaşık 20 ülkeye gön-
deriliyor. Balsan Fındık Genel
Müdürü İshak Kosif, AA muha-
birine, 17 bin dönüm organik
bahçede üretim yapıldığını söy-
ledi. Üretimin, Türk, Avrupa,
Amerika ve Kanada organik üre-
tim standartlarına uygun oldu-
ğunu belirten Kosif, "Bunları ya-
parken çiftçilerimize bilabedel
katı, sıvı ve yaprak gübresi,
tırpan teli gibi organik tarımda
kullanılabilecek argümanları üc-
retsiz vermekteyiz. Dosyalarının
tüm masraflarını şirketimiz kar-
şılamakta. Organik tarımsal des-
tekleme alabilmeleri için her
türlü işlemi ücretsiz yapıyoruz."
diye konuştu. Kosif, organik ta-
rım projesinin 2016'dan beri yü-
rütüldüğünü, "iç, kavurma, kıy-
ma ve un" diye tabir edilen
fındık ürünlerini Avrupa, Ame-
rika, Kanada ve Uzak Doğu ül-
kelerine ihraç ettiklerini anlattı.
Toplamda 35 milyon liralık ya-
tırımla fabrikayı büyütmeye gay-
ret gösterdiklerini söyleyen Kosif,
güvenilirliği sağlamak için "iz-
lenebilirlik" politikası kapsamın-
da son aşamadan ilk basamağa
kadar üretimin kayıt altına alın-
dığını vurguladı. Kosif, kimyasal
bulaş olduğunda organik tarım
devre dışı kaldığı için üreticilerin
hassas davrandığına dikkati çe-
kerek, "Yılda 200 bahçeden yap-
rak numunesi alıyoruz. İçinde
kimyasal olan fındığı karıştır-
mamaya gayret gösteriyoruz."
dedi. lSAKARYA-AA

Sakarya’da yetiştirilen
organik fındık 3 kıtaya
ihraç ediliyor

IFC, Türkiye’ye 2023 mali yılında 1,46
milyar doların üzerinde yatırım yaptı

Sermaye Piyasası Kurulu (SPK),
2023 için belirlenen gayrimen-
kul değerleme asgari ücret ta-
rifesi tutarlarında yaklaşık yüzde
50 artışa gitti. SPK'nin, Türkiye
Değerleme Uzmanları Birliği
üyelerinin vereceği değerleme
hizmetlerine ilişkin kararı, Resmi
Gazete'nin bugünkü sayısında
yayımlanarak yürürlüğe girdi.
Bu kapsamda, bugünden itiba-
ren geçerli olmak üzere gayri-

menkul değerleme asgari üc-
retleri, metrekaresine bağlı ola-
rak, konut, ofis veya büro için
2 bin 662 TL ila 8 bin 419 TL
arasında değişen tutarlardan,
3 bin 750 TL ila 12 bin 629 TL
arasında değişen tutarlara yük-
seltildi. Buna göre, gayrimenkul
değerleme asgari ücretleri met-
rekaresine bağlı olarak, ima-
lathane, atölye, depo, hangar
yapıları, fabrika, sera, küçük ve

büyükbaş çiftlikleri için 2 bin
454 TL ila 20 bin 514 TL arasında
değişen tutarlardan 3 bin 681
TL ila 30 bin 771 TL arasında
değişen tutarlara yükseltildi. Hiz-
met amaçlı kullanılan gayrimen-
kul ve alışveriş/iş merkezleri için
ise 2 bin 719 TL ila 40 bin 569
TL arasında değişen tutarlardan
4 bin 79 TL ila 60 bin 854 TL
arasında değişen tutarlara çıka-
rıldı. lİSTANBUL-AA

stanbul Havalima-
nı, mobilitenin ge-
leceği, çevrenin

bütünlüğü ve toplumsal fayda
çerçevesindeki sürdürülebilirlik
stratejisinin yansıması olan "2021-
2022 Sürdürülebilirlik Raporu"nu
yayınladı. İstanbul Havalimanı
işletmecisi İGA'dan yapılan açık-
lamaya göre, insan hayatını,
çevre ve topluma saygıyı odağına
alan İstanbul Havalimanı, Bir-
leşmiş Milletler Sürdürülebilir
Kalkınma Amaçları'na yönelik,
tüm paydaşlarıyla gelecek nesil-
lere daha yaşanabilir bir dünya
bırakmak için çalışmaya devam
ediyor. Yayınlanan rapor, İGA İs-
tanbul Havalimanı'nın sürdürü-
lebilirlik planlamasının önemli
bir parçası olan 2030 hedefleriyle
daha adil, sağlıklı ve sürdürüle-
bilir bir dünya ve mobilite sek-
töründeki adımlarının ana hat-
larını da çiziyor.

İstanbul Havalimanı’nın mo-
bilitenin geleceği için yaptığı ça-
lışmalar ve havacılık sektöründe
elde ettiği başarılar bu dönemde
önde gelen uluslararası kuruluşlar
tarafından ödüllendirilmeye de-
vam ediyor. Üç yıl üst üste "Av-
rupa'nın En Yoğun Havalimanı"
seçilen İGA İstanbul Havalimanı,
"Conde Nast Traveler" okuyucu-
ları tarafından da "Dünyanın En
İyi Havalimanı" seçildi. İGA İs-
tanbul Havalimanı, 2022 yılında
ACI tarafından "Engelsiz Hava-
limanı" konseptiyle dünyada ilk
kez verilen "Erişilebilirliği Artırma
Akreditasyonu"nun sahibi oldu.

İTÜ Çekirdek işbirliğinde ku-

rulan İGA HUB ile havacılık, di-
jitalleşme ve sürdürülebilirlik te-
melinde inovatif girişimcilik fi-
kirleri desteklenmeye başlanırken
Uluslararası Hava Taşımacılığı
Birliği (IATA) ile "Bölgesel Eğitim
Ortaklığı" ve Uluslararası Hava-
limanları Konseyi (ACI) ile "Kü-
resel Eğitim Anlaşması-Eğitim
Merkezi Akreditasyonu" anlaş-
ması imzalandı.

Çevrenin bütünselliğini koru-
mayı odak noktasına koyan İGA
İstanbul Havalimanı, enerji ve
operasyon verimliliği üzerine yü-
rüttüğü "Büyük Veri Yönetimi ve
Nesnelerin İnterneti" çalışmala-
rıyla Avrupa Uluslararası Hava-
limanları Konseyi tarafından ve-
rilen "Eco-Innovation Ödülü"nün
sahibi oldu. 2019 yılında hazır-
lanan "2050 Net Sıfır Emisyon
Taahhüdü" ve Hükümetler Arası
İklim Değişikliği Paneli'nin (IPCC)
1,5 derece hedefleri doğrultu-
sunda belirlenen "Net Sıfır" yol

haritasına göre 2022'yi önceki
yıla kıyasla yüzde 13 daha az
emisyon ile tamamlayan İstanbul
Havalimanı "2050 Net Sıfır Emis-
yon Hedefi"ne giden yolda, 2019
baz yılına göre geçen yıl yüzde
21 emisyon azaltımı sağladı.
Kapsam 1 ve 2 emisyonlarının
2025 yılında yüzde 23, 2030 yı-
lında ise yüzde 45'e düşürülmesi
öngörülürken havalimanı pay-
daşlarına ait kapsam 3 emisyon-
larının azalması için projeler ge-
liştiriliyor. Ayrıca İstanbul Hava-
limanı bünyesinde 2022'de su
tüketiminin yüzde 35'i geri ka-
zanılmış sulardan elde edilirken
katı atık geri dönüşüm oranı
yüzde 31'den yüzde 34'e yükseldi.
Havalimanı Karbon Akreditasyon
Programı (ACA) şartlarını yerine
getirerek, karbon akreditasyon
sertifikası almaya hak kazanan
İGA İstanbul Havalimanı, iklim
değişikliği ile mücadele konu-
sundaki kararlılığını net bir şe-

kilde ortaya koydu. Geçen yıl
sürdürülebilirlik politikası çer-
çevesinde yürüttüğü karbon ayak
izi yönetme ve azaltma çalışma-
ları neticesinde, aynı program
kapsamında Seviye 1 olan serti-
fikasını ise kısa süre içinde Seviye
3'e yükseltmeyi başardı. İGA,
aynı zamanda dünyanın dört bir
yanındaki yatırımcıların şirketleri
etkileyen sürdürülebilirlik riskleri
ve fırsatları hakkında yüksek ka-
liteli bilgiye sahip olmasını sağ-
layan CDP İklim Değişikliği Prog-
ramı'nda, Türkiye İklim Değişik-
liği programından A-skoru alarak
Türkiye liderleri arasındaki 15
şirketten biri oldu. İGA İstanbul
Havalimanı'nın sürdürülebilirlik
faaliyetleri kapsamında geçen
yılki bir başka önemli gelişme
ise toplumsal yatırımlarının et-
kisini ölçen Yatırımın Sosyal Ge-
tirisi Raporu'nun (Social Return
on Investment-SROI) yayınlan-
ması oldu. Analizin sonuçları,

"Sosyal Yatırım Programı" için
yapılan her 1 liralık yatırımın,
programdaki paydaşlar için 5,6
lira değerinde sosyal etki oluş-
turduğunu ortaya koydu.

Social Value International
(SVI) tarafından akredite edilen
analizle, özel sektörde bu çapta
yapılmış en kapsamlı etki öl-
çümlemelerinden birine imza at-
manın gururunu yaşayan İstanbul
Havalimanı, önümüzdeki dö-
nemlerde de faaliyetleriyle sağ-
ladığı katma değeri ve sosyal et-
kiyi ölçmeye devam etmeyi he-
defliyor. İGA İstanbul Havalimanı,
2022 World Airport Awards kap-
samında "Dünyanın En Aile Dostu
Havalimanı" ve "En İyi Alışveriş
Deneyimi Sunan Havalimanı"
ödüllerini de kazandı.

Açıklamada görüşlerine yer
verilen İGA Havalimanı İşlet-
mesi İcra Kurulu Başkanı ve
Genel Müdürü Kadri Samsunlu,
sürdürülebilirlik dönüşümünün
karmaşık olduğu kadar acil bir
konu olduğunu belirtti. Sürdü-
rülebilirliğin önemine dikkati
çeken Samsunlu, "Günden güne
gelişen ve toplumsal değer kat-
maya odaklı İGA felsefemizde,
sürdürülebilirlik yolculuğumuz
en temel önceliğimiz. 2022,
bugüne kadarki çalışmalarımızı
daha da ileriye taşıdığımız bir
yıl oldu. Sürdürülebilirlik etki-
lerimizi ölçtük, uzun döneme
yayılan bir planlama yaptık,
hedeflerimizi ve sürdürülebilirlik
yönetim sistemimizi yeniden
yapılandırdık." ifadelerini kul-
landı. lİSTANBUL-AA

İ

Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK), Temmuz 2023'te ih-
racatın yüzde 8,3, ithalatın
yüzde 10,5 arttığını açıkladı.
TÜİK, Temmuz 2023 dönemine
ilişkin dış ticaret endekslerini
açıkladı. Buna göre; temmuz
ayında ihracat, bir önceki yılın
aynı ayına göre yüzde 8,3 ar-
tarak 20 milyar 78 milyon do-
lar, ithalat yüzde 10,5 artarak
32 milyar 295 milyon dolar
oldu. Ocak-temmuz dönemin-
de ihracat, bir önceki yılın aynı
dönemine göre yüzde 0,7 aza-
larak 143 milyar 287 milyon
dolar, ithalat yüzde 5 artarak
216 milyar 827 milyon dolar
olarak gerçekleşti. Temmuz
ayında dış ticaret açığı, bir ön-
ceki yılın aynı ayına göre yüzde
14,2 artarak 10 milyar 702
milyon dolardan, 12 milyar
217 milyon dolara yükseldi.
İhracatın ithalatı karşılama ora-
nı, 2022 Temmuz ayında yüzde

63,4 iken, 2023 Temmuz ayın-
da yüzde 62,2'ye geriledi. Ocak-
temmuz döneminde dış ticaret
açığı, yüzde 18,1 artarak 62
milyar 279 milyon dolardan,
73 milyar 539 milyon dolara
yükseldi. İhracatın ithalatı kar-
şılama oranı ise 2022 Ocak-
Temmuz döneminde yüzde
69,8 iken, 2023 yılının aynı
döneminde yüzde 66,1'e geri-
ledi. Temmuzda en çok ihracat
yapılan ülkeler, 1 milyar 673
milyon dolar ile Almanya, 1
milyar 103 milyon dolar ile
İtalya, 1 milyar 101 milyon
dolar ile ABD, 978 milyon
dolar ile Irak, 962 milyon do-
lar ile Birleşik Krallık oldu. 5
ülkeye yapılan ihracat, toplam
ihracatın yüzde 29'unu oluş-
turdu. Ocak-temmuz döne-
minde de en çok ihracat yapı-
lan ülkeler sırasıyla Almanya,
ABD, İtalya, Birleşik Krallık ve
Irak oldu. lANKARA-DHA

2022'yi önceki yıla göre yüzde 13 daha az emisyon ile tamamlayan havalima-
nı, geçen yıl su tüketiminin yüzde 35'ini geri kazanılmış sulardan elde etti.

İstanbul Havalimanı ‘2021-2022
Sürdürülebilirlik Raporu’nu yayınladı

SPK, gayrimenkul değerleme tarifesinde artışa gitti
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Cumhuriyetin 100. yılına özel
hazırlanan marşla kutlanacak

Çevre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği Ba-
kanı Özhaseki, İz-
mit Körfezi'ndeki

dip çamuru temizli-
ği çalışmalarına iliş-

kin, "Buradan 33
milyon metreküp
çamur çıkaracağız

ve Marmara bundan
yıllar öncesindeki

gibi asli haline yeni-
den dönecek." dedi.

ocaeli Valisi Sed-
dar Yavuz'u ve Ko-
caeli Büyükşehir

Belediye Başkanı Tahir Büyü-
kakın'ı ziyaret eden Çevre, Şe-
hircilik ve İklim Değişikliği Ba-
kanı Mehmet Özhaseki, daha
sonra AK Parti İl Başkanlığına
geçti. Burada İl Başkanı Şahin
Talus ve partilerle bir araya ge-
len Özhaseki, MHP İl Başkan-
lığına da ziyarette bulundu.
Basına kapalı görüşmelerin ar-
dından Interteks Fuar Alanı ar-
kasındaki dip çamuru temizliği
bölgesinde inceleme yapan Öz-
haseki, yetkililerden bilgi aldı.
Daha sonra içinde çamur bu-
lunan geotekstil tüpü kesen
Özhaseki, kürek yardımıyla ça-
muru çıkardı. Bakan Özhaseki,
gazetecilere yaptığı açıklamada,
7 vilayete sınır ve 11 bin 500
kilometre yüzeye sahip Mar-
mara Denizi'nin çevresinde 27
milyon insanın yaşadığını anım-
sattı. Marmara Denizi'nden yıl-
da yaklaşık 40 bin geminin
geçtiğini aktaran Özhaseki, Mar-
mara'nın sanayi, ticaret, finans
olarak "Türkiye'nin can damarı"
denebilecek bölge olduğunu
vurguladı.
"Yanlış işlerin
yapılmasına izin
vermeyeceğiz"

Marmara Denizi ve adaların
2 yıl önce özel çevre koruma
alanı ilan edildiğine değinen

Özhaseki, dip çamuru temizli-
ğinin planladıkları şekilde süren
bir çalışma olduğunu bildirdi.
Bakan Özhaseki, projenin birinci
etabının ardından ikinci aşa-
maya geçileceğini belirterek,
şu bilgileri verdi: "Buradan 33
milyon metreküp çamur çıka-
racağız ve Marmara bundan
yıllar öncesindeki gibi asli haline
yeniden dönecek. Burada hayat
yeniden canlanmış olacak. Ne
koku kalacak ne de bizim tehdit
olarak gördüğümüz müsilajlar
bir daha buralarda gözükecek
diye düşünüyoruz. Bu, Çevre,
Şehircilik ve İklim Değişikliği
Bakanlığı olarak yürüttüğümüz
en büyük projelerin başında
geliyor. Bu faaliyetleri sürdü-
receğiz. Bu ülke bizim. Bir tane
ülkemiz var. Buranın da asla
kirlenmesine izin vermeyeceğiz.
Yanlış işlerin yapılmasına izin
vermeyeceğiz."

Bir gazetecinin deprem ve
kentsel dönüşüm çalışmalarına
ilişkin sorusu üzerine Özhaseki,
Anadolu coğrafyasının dünya-
nın en eski yerleşim yerlerinden
biri olarak bilindiğine, bölgenin
ve Türkiye'nin tamamının dep-
rem bölgesinde yer aldığına
işaret etti. Bakan Özhaseki,
Türkiye topraklarının yüzde
66'sının 1. ve 2. derece deprem
bölgesi olarak sınıflandırılabi-
leceğine değinerek, "Nüfusu-
muzun da yüzde 71'i de bu
bölgelerde yaşıyor. Ama hiç

kimse '3. ve 4. derece diye tas-
niflenen yerlerde deprem ol-
maz.' diye düşünmesin. Her an
her yerde olabilir. Bizim, dep-
rem bölgesi, ülkesi olduğumuzu
bilerek hareket etmemiz icap
ediyor. İnşaatlarımızı yaparken,
içinde canlarımızı taşıyacağımız
evlerimizi kurarken, inşa eder-
ken büyük dikkatle titizlikle bu
işi sürdürmemiz icap ediyor.
Eğer bunu yapmazsak, dep-
remlerde çok dizimize vururuz,
çok ağlarız, çok pişman oluruz."
şeklinde konuştu. 17 Ağustos
1999 Marmara Depremi'nden
sonra yönetmeliklerin değişti-
ğine dikkati çeken Özhaseki,
bu tarihten sonraki yönetme-
liklere uygun yapılmış binaların,
suistimal edilmediği takdirde
zarar görmeyeceğini söyledi.
"Bundan sonra asla
tahammülümüz yok"

Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanı Özhaseki, yö-
netmeliklere uyulmadığı tak-
dirde zararın ve kayıpların ka-
çınılmaz olduğunu vurgulaya-
rak, uzunca bir süredir ve Kah-
ramanmaraş merkezli 6 Şu-
bat'taki depremlerin ardından
bölgelerdeki imar yetkilerini
Bakanlık bünyesinde topladık-
larını bildirdi. Bu konuda 4 kır-
mızı çizgilerinin bulunduğunu
her yerde ifade ettiklerini dile
getiren Özhaseki, sözlerini şöyle
sürdürdü: "Birincisi, artık fay

kırıklarının olduğu yerde, fay
hatlarının geçtiği yerlerde asla
ve asla inşaat yapılmayacak.
Çünkü üzerine çelikten tek katlı
bina bile inşa etseniz, aşağıdan
gelecek enerji onu kaldırıp atı-
yor. O zaman buna çok riayet
etmeniz gerekiyor. İkincisi, dere
yataklarının olduğu yerlerde,
bir daha yapının inşa edilme-
mesi icap ediyor. Üçüncüsü ze-
min sıvılaşması olan yerler ki
son 6 Şubat depremlerinde
bunu da gördük. Oralarda ya-
pacağınız yapı da her türlü ku-
rala riayet etseniz bile yıkılıyor.
Son olarak, özellikle bu konu-
nun altını çiziyorum, belediye
başkanlığı dönemimde de bun-
lara riayet etmiş birisi olarak
net söylüyorum, bundan sonra
mühendislik hesaplarından baş-
layarak her türlü yapım aşa-
masında sıfır tolerans uygula-
nacak. 'Bir kat daha atsanız ne
olur?' gibi zamanında bu tür
sözlerle yapılan işlerin ve ih-
mallerin nelere mal olduğunu
çok gördük ve çok dizimize vur-
duk. Bundan sonra bunlara asla
tahammülümüz yok. İnşallah
bundan sonra daha dikkatli ola-
cağız. Bunlara riayet ettiğimizde
8-9 büyüklüğünde deprem olsa
bile evimizde güvenli şekilde
oturacağımızı ümit ediyorum."

Dip çamuru temizlik proje-
sinin devam edip etmeyeceğiyle
ilgili soruya Özhaseki, "Temiz-
leyeceğiz ama akabinde de bir

daha kirletilmemesi için eli-
mizden gelen her türlü tedbiri
alacağız. Yoksa birileri hoyratça
davranacak, kirletecek, biz de
geleceğiz milyarlar harcayaca-
ğız, bir daha temizleyeceğiz.
Böyle bir şey olamaz." yanıtını
verdi. Bakan Özhaseki, Bakan-
lıkta, sanayi kuruluşlarını 24
saat izledikleri sistem bulun-
duğunun altını çizerek, şöyle
devam etti: "Oralardaki ceza-
larımız çok ağır. Geçenlerde
kimyasal döken gemiyle ilgili
arkadaşlar, 150 milyondan fazla
ceza hazırlamışlar. Gemi sahibi
şöyle itiraz ediyor, 'Gemim 75
milyon eder, siz bana 150 mil-
yon ceza yazdınız.' Kirletme-
yecek. O kadar basit. Kirletmese
kimse bir şey demiyor zaten.
Bu ülke bizim, bu denizler bi-
zim. Mavi vatan diye adlandı-
rıyoruz zaten. Seyahat halindeki
gemiler dahil olmak üzere, ka-
rada, tarımsal olarak kullandı-
ğımız kimyasal ilaçların da de-
nizle kavuşmasını engellemek
lazım. Engellemezsek, 10 se-
nede bir büyük masraflarla
karşı karşıya kalırız. Biz üzeri-
mize düşeni yapıyoruz." ifade-
sini kullandı. Özhaseki'ye, Ya-
vuz, Büyükakın, AK Parti Kocaeli
Milletvekilleri Cemil Yaman ve
Veysal Tipioğlu, Mehmet Akif
Yılmaz, MHP Kocaeli Milletve-
kili Saffet Sancaklı, İl Başkanı
Talus ve ilçe belediye başkanları
eşlik etti. lKOCAELİ-AA
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Bakan Özhaseki: Marmara bundan yıllar
öncesindeki gibi asli haline yeniden dönecek

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın katılımıyla gerçekleşti-
rilecek 30 Ağustos Zafer Bayramı
programında, Cumhuriyetin 100.
yılına özel hazırlanan marş ilk
defa seslendirilecek. Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan ve
eşi Emine Erdoğan himayelerinde
yarın 30 Ağustos Zafer Bayramı
dolayısıyla Cumhuriyetin 100.
yılına özel etkinlikler gerçekleş-
tirilecek. Anıtkabir ziyaretiyle
başlayacak etkinlikler, Cumhur-
başkanlığı Külliyesindeki tebrikat
töreniyle devam edecek. Daha
sonra Birinci Meclis'ten TBMM'ye
askerlerin bulunduğu kortejle yü-
rüyüş yapılacak. Kutlamalar kap-
samında, Cumhurbaşkanlığı Kül-
liyesinde düzenlenecek "30 Ağus-
tos Zafer Bayramı Özel Konseri
ve 100. Yıl Marşı Tanıtım Prog-
ramı" iki bölümden oluşacak.
Cumhurbaşkanlığı Muhafız Ala-
yı'nın saat 19.00'daki gösterisiyle
başlayacak programa 4 bin 500
kişinin katılımı bekleniyor. Prog-
ramda, ağırlıklı olarak askeri un-
surlar, şehit ve gazi yakınları bu-
lunacak. İstiklal Marşı'nın ardın-
dan Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan davetlilere hitap edecek.
Şarkıcı Ferhat Göçer, daha sonra
MSB Armoni Mızıkası eşliğinde
şarkılar seslendirecek. Deniz,
Hava ve Kara Kuvvetleri Komu-
tanlığı bandoları, MSB Armoni
Mızıkası ve Mehteran Birliği,
CSO, Devlet Çok Sesli Korosu,
Cumhurbaşkanlığı Muhafız Alayı
Bandosu, Jandarma Komutanlığı
Merasim Birliği, Kara Kuvvetleri
Komutanlığı Merasim Birliği, De-
niz Kuvvetleri Komutanlığı Me-
rasim Birliği, Hava Kuvvetleri
Komutanlığı Merasim Birliği, 16
Türk Devleti Merasim Birliği, Ta-
rihi Osmanlı Birliği, Cumhurbaş-
kanlığı Muhafız Alayı Tüfekli
Gösteri Grubundan oluşan 1071
kişi konser verecek. Programın
ikinci bölümünde Cumhurbaş-
kanlığı İletişim Başkanlığının ha-
zırladığı film gösterimi ve ışık
gösterisi olacak. lANKARA-AA
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Dışişleri Bakanı Fidan, Erzurum’da
Erzurum'a gelen Dışişleri Ba-
kanı Hakan Fidan'ı, havali-
manında Vali Mustafa Çiftçi,
AK Parti milletvekilleri, Bü-
yükşehir Belediye Başkanı
Mehmet Sekmen ve partililer
karşıladı. Bakan Fidan için
havalimanında, 'Aziz vatanı-
mızın yürekli evladı kadim
kente hoş geldiniz', 'Hakan
Fidan diye yazılır, adam diye
okunur' ve 'Fidan gibi büyü-
yecek yeni nesil' yazılı pan-
kartlar açıldı ve bar ekibi gös-
terisi yapıldı. İlk olarak Erzu-
rum Valiliğini ziyaret eden
Fidan, bir süre önce göreve
başlayan Vali Mustafa Çiftçi'ye
hayırlı olsun dileklerinde bu-
lundu. Buradan AK Parti İl
Başkanlığı'na geçen Bakan Fi-
dan, yeni görevine başladıktan
sonra ilk şehir ziyaretini Er-
zurum'a gerçekleştirdiğini söy-
ledi. Havalimanındaki karşı-
lamayı çok sıcak ve müstesna
olarak değerlendiren Fidan,
partililerle yapılacak toplan-
tıda hem ilin sorunlarını gö-
rüşeceklerini hem de ülkenin
temel meselelerine ilişkin gö-

rüş alışverişinde bulunacak-
larını ifade etti. Bakan Fidan,
“Yeni görevime başladıktan
sonra ilk şehir ziyaretimi kah-
ramanlar diyarı, kadim şeh-
rimize yapıyor olmaktan duy-
duğum memnuniyeti ifade
ederek sözlerime başlamak
istiyorum. Gerçekten müstes-
na bir şekilde sıcak bir karşı-
lamayla vekillerimiz, belediye
başkanlarımız, valilimiz ve il-
deki diğer kamu görevlilerimiz
sıcak bir şekilde karşıladı. Bu-
gün burada, ildeki arkadaş-
larımızla hem ilin durumunu
görüşeceğiz hem de ülkemize
ilişkin temel meselelerimize
ilişkin görüş alışverişinde bu-
lunacağız. Cumhurbaşkanı-
mızın Erzurum'daki vatan-
daşlarımıza mesajlarını ile-
teceğiz. Kabine olarak neler
yapıyoruz, birçok alanla on-
ları anlatma, paylaşma im-
kanımız olacak. Aynı zaman-
da benim konum olan dış
politika, genel stratejik ko-
nularla, görevlerimizle ilgili
neler yapıyoruz." diye ko-
nuştu. lERZURUM-DHA

TBMM Başkanı Kurtulmuş, "İn-
şallah Türkiye, Türk dünyasının
ilişkilerinin kuvvetlendirilmesi
konusunda öncü rol oynamayı
sürdürecektir." dedi. TBMM Baş-
kanı Numan Kurtulmuş, Türkiye,
Azerbaycan, Kazakistan, Özbe-
kistan ve Kırgızistan'ın kurucusu
ve üyesi olduğu Türk Yatırım Fo-
nunun Başkanı Baghdad Amre-
yev'i kabul etti. Kurtulmuş, Mec-
lis'te gerçekleşen kabulde, ziyareti
dolayısıyla Amreyev'e teşekkür
ederek, Türk dünyasının tarihi
olarak önemli bir dönüm nokta-
sında olduğunu, Türk Yatırım Fo-
nunun da bu anlamda önem arz
ettiğini belirtti. TBMM Başkanı
Kurtulmuş, hem Türkiye'nin Türk
dünyası ile açılımındaki kuvvetli
iradesinin hem Türk dünyasının
aralarındaki işbirliği ve karşılıklı
dayanışmayı temin etmek için
bütün ülkelerde ortaya çıkan
ortak niyetin kendilerine çok bü-
yük sorumluluk yüklediğini söy-
ledi. Eğitimde, kültürde, ticarette,
sanayide, savunma sanayisinde
ve birçok alanda Türk dünyası
devletleri arasındaki ilişki potan-
siyelinin son derece yüksek ol-
duğunu ifade eden Kurtulmuş,
konuşmasını şöyle sürdürdü:
"Önümüzdeki dönemde Türkiye
Yüzyılı adını verdiğimiz Cumhu-
riyetimizin ikinci asrında, Türki-
ye'nin dış politikasındaki önemli
perspektiflerinden birisi Türk dün-

yası arasındaki ilişkileri kuvvetli
ve kalıcı hale getirmek, kurum-
sallaştırmaktır. Bunun için ortak
irade mevcuttur. Gayretli bir ça-
lışma dönemi içerisinde olacağız
ve önümüzdeki imkanları her
alanda genişleterek Türk dünya-
sındaki bütün ülkelerin tek tek
daha ileriye gitmesini, aralarında
ortak projeler ile küresel ölçekte,
adı çok sık anılan, gücü de ciddi
bir şekilde hissedilen bir Türk
dünyası ittifakının kurulmasını
temenni ediyoruz, bunun için
mücadele ve gayret ediyoruz. Ne
yazık ki bu iyi niyete ve iradeye
rağmen henüz beklediğimiz so-
nuçları alamadığımız da ortadadır.
Bu nedenle daha odaklanarak
çalışmalıyız."

TBMM Başkanı Kurtulmuş,
Türkiye ve Türk dünyası devlet-

lerinin ekonomi alanında bir güç
olması konusunda Türk Yatırım
Fonunun büyük önem taşıdığını
vurguladı. Fonun Türk dünya-
sındaki yeni yatırım alanlarının
tespit ve finanse edilmesi bakı-
mından önemli bir güç olduğunu
ve kuvvetlendirilmesi gerektiğini
dile getiren Kurtulmuş, "İnşallah
Türkiye, bu anlamda Türk dün-
yasının ilişkilerinin kuvvetlendi-
rilmesi konusunda öncü rol oy-
namayı sürdürecektir. Dostları-
mızla kardeşlerimizle Türkçe ko-
nuşan ülkelerle ortak bir ideal
etrafında buluşarak devam ede-
ceğiz." dedi. Kurtulmuş, dünyada
dengelerin değiştiği bu dönemde
Türk dünyasının, çok yaygın bir
coğrafyada var olan bir güç olarak
dünyadaki denklem içinde kuv-
vetli bir şekilde yerini almasının

kaçınılmaz olduğunu kaydetti.
Bunun, Türk devletlerinin de
halklarının da tek tek lehine ol-
duğunu söyleyen Kurtulmuş, Türk
dünyasının güçlenmesinin, dün-
yadaki küresel siyasi denklemin
daha esenlikli şekilde tesis edil-
mesi için önemli olduğunu dile
getirdi. Kurtulmuş, gayret ve mü-
cadele edeceklerini, karşılıklı is-
tişarelerle bu hedef istikametinde
yürüyüşlerini sürdüreceklerini ak-
tardı. Türk Yatırım Fonu Başkanı
Amreyev ise TBMM Başkanı se-
çilen Kurtulmuş'a tebriklerini iletti.
Türk Yatırım Fonunun bu yıl 1
milyar dolar kapasitesine ulaşmayı
hedeflediğini bildiren Amreyev,
dünyadan ve özellikle yakın coğ-
rafyadaki birçok fonun birlikte
çalışma isteğinde olduğunu söy-
ledi. lANKARA-AA

Numan Kurtulmuş: Türkiye, Türk dünyasının ilişkilerinin
kuvvetlendirilmesinde öncü rol oynamayı sürdürecektir
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ile ve Sosyal
Hizmetler Ba-
kanı Mahinur

Özdemir Göktaş, 6 Şu-
bat'taki Kahramanmaraş
merkezli depremlerden et-
kilenen illerdeki çocukların
güvenli şehirlerdeki çocuk
kuruluşlarına nakledildiğini
belirterek, "Deprem sonrası
süreçte de depremden et-
kilenen ailelere, aile birle-
şimi yapılan çocuklara yö-
nelik psikososyal destek ve
gerekli her türlü desteği
düzenli olarak sağlıyoruz.
Deprem sonrası süreç için
afet ve acil durumlara yö-
nelik tedbir ve düzenleme-
ler yapıyoruz." dedi.Göktaş,
İstanbul Ataşehir'de bir
otelde düzenlenen Sosyal
Taraflarla İş Birliği Kurulu
Toplantısı'nda, sivil toplum
kuruluşları, özel sektör ve
uluslararası kuruluşların
temsilcileri ile bir araya
geldi. Kurulun, 28 Temmuz
2022'deki ilk toplantısında,
aile danışmanlığı, çocuğa
yönelik hizmetler ve kadı-
nın güçlendirilmesi konu-
larını ele aldığını hatırlatan
Göktaş, bugünkü toplantıda
ise "Deprem sonrası iyileş-
tirme faaliyetleri" günde-
miyle bir araya geldiklerini
vurguladı. Bu kapsamda
özel olarak aile ve çocuk
başlıklarını ele alacaklarını
dile getiren Göktaş, bakan-
lıklarının faaliyet alanları-
nın, toplumun her kesimini
etkileyen hizmetleri kap-
sadığını belirterek, bu hiz-
metlerin yürütülmesinde
sosyal tarafların katkısının
kritik olduğunu kaydetti.

Göktaş, hizmetlerin su-
nulmasında birçok aşama-
da kamu kurumu ve kuru-
luşları, özel sektör ve sivil
toplum kuruluşlarıyla iş-
birliği yaptıklarını aktardı.
Geçen yıl martta kamuo-
yuyla paylaşılan Sivil Top-
lum Vizyon Belgesi ve
2022-2023 Eylem Planı'nı
sosyal taraflarla istişareler
neticesinde, 5 hedef ve 28
faaliyet olarak planladık-
larını aktaran Göktaş, "Po-
litika Geliştirme Süreçlerine
Sivil Toplumun Etkin Katı-
lımının Sağlanması" hedef-
leri altındaki en başta gelen
faaliyetin ise Sosyal Taraf-
larla İş Birliği Kurulu'nun
çalışmalarına başlaması ol-
duğunu anlattı.

Göktaş, sosyal taraflarla
olan işbirliğinin özellikle

afet ve acil durumlarda ha-
yati bir önem kazandığını
vurguladı. Aile ve Sosyal
Hizmetler Bakanı Mahinur
Özdemir Göktaş, Türki-
ye'nin deprem, sel, yangın,
kışın yoğun kar yağışı gibi
birçok doğal afete maruz
kalan bir coğrafyada yer
aldığına işaret ederek, bu
nedenle afet ve kriz yöne-
timi açısından etkili bir ha-
zırlığın olması gerektiğini
kaydetti. Afet durumlarına
yönelik Afet ve Acil Durum
Müdahale Hizmetleri Yö-
netmeliği ile Türkiye Afet
Müdahale Planı'nın (TAMP)
yol haritaları niteliğinde
olduğunu belirten Göktaş,
TAMP'a göre, bakanlık ola-
rak Psikososyal Destek Ça-
lışma Grubu'nda ve Afet
Ayni Bağış Depo Yönetimi
Dağıtım Çalışma Grubu'nda
ana çözüm ortağı oldukla-
rını aktardı. Göktaş, iki baş-
lıkta yürüttükleri faaliyet-
lerde sosyal taraflarla iş-
birliğinin hem afetin akut
etkilerinin atlatılmasında
hem de afet sonrası psiko-
sosyal çalışmalarda ve sos-
yal iyileştirme süreçlerinde
çok önemli bir yer tuttu-
ğunu belirterek, "6 Şubat'ta
Kahramanmaraş merkezli
yaşadığımız büyük deprem-
ler sonrasında sahadaydık.
Kamu, STK, özel sektör ay-
rımı olmadan, her kurum
ve toplumun her ferdi elini
taşın altına koydu. Bir se-
ferberlik halinde çalıştık.18
ilde kurduğumuz depola-
rımıza ayni bağışları alıyor,
uluslararası, kurumsal ve
bireysel bağışçılardan gelen
bağışları kabul ediyor, son-
rasında koordinasyon ve
sevkiyatlarını yapıyoruz."
ifadelerini kullandı.

Deprem bölgesinde yü-
rüttükleri çalışmalara de-

ğinen Göktaş, şöyle devam
etti: "Sosyal Yardımlaşma
ve Dayanışma Vakfı perso-
neli ve ASYA gönüllüleri-
mizden oluşan 3 bine yakın
personel ve 507 araç ile
sahadayız. Çalışmalar sü-
resince afet bölgesi ve lojistik
ASYA depolarımıza afetin
ilk anından itibaren toplam
31 bin tırla yardım malze-
mesi ulaştırıldı. Bu süreçte
186 milyondan fazla ihtiyaç
malzemesinin dağıtımı ya-
pıldı. Afetten zarar gören
vatandaşlarımızın ihtiyaçla-
rının karşılanması amacıyla
Sosyal Yardımlaşma ve Da-
yanışma Vakıflarımıza top-
lam 1,85 milyar lira ödenek
aktardık. Tüm bu başlıklarda
yürüttüğümüz faaliyetlerde
sahadaki her paydaşın des-
teği oldukça önemliydi. Dep-
rem sonrası afetten etkilenen
tüm illerimizde, psikososyal
destek hizmetlerini tüm des-
tek çözüm ortaklarımızla
birlikte yürütmeye devam
ediyoruz."

Kahramanmaraş merkez-
li depremlerin ardından
sosyal taraflarla işbirliğinin
öneminin bir kez daha or-
taya çıktığına değinen Gök-
taş, "Depremde ebeveynle-
rini kaybeden, aile büyük-
lerine ulaşılamayan, kay-
bolmuş ve kendini ifade
edemeyen çocuklarımız
oldu. Bu çocuklarımıza yö-
nelik çalışmalarımızı büyük
bir titizlikle yürüttük. Re-
fakatsiz çocuklara ilişkin
süreçleri AFAD, Adalet Ba-
kanlığı, İçişleri Bakanlığı,
Sağlık Bakanlığı ve Milli
Eğitim Bakanlığı koordi-
nasyonu ile yürüttük. Ço-
cuklarla ilgili ihbar, talep
ve bildirimlerin alınabilmesi
için 10 hattan oluşan ve
7/24 çalışan bir çağrı mer-
kezi oluşturduk. TÜBİTAK,

Veri Kayıt Sistemi ve De-
rinGÖRÜ programını Sağlık
Bakanlığı ve bizim bakan-
lığımızın kullanımına sun-
du, refakatsiz çocuklarımıza
yönelik özel bir işleyiş oluş-
turduk." bilgisini verdi.

Bakan Göktaş, sivil top-
lum kuruluşlarıyla sürekli
irtibatta olarak gelen ihbar-
ların değerlendirilmesi ve
verilerin işlenmesinde işbir-
liği yaptıklarını dile getirerek,
şöyle konuştu: "Korunma al-
tındaki çocuklarımızın tah-
liye planı ve uygulamasını
yaptık. Deprem bölgesindeki
illerden çocuklarımızı gü-
venli illerdeki çocuk kuru-
luşlarına naklettik. Bu sü-
reçte UNICEF ve SGDD-
ASAM'dan destek aldık. Dep-
rem sonrası süreçte de dep-
remden etkilenen ailelere,
aile birleşimi yapılan çocuk-
lara yönelik psikososyal des-
tek ve gerekli her türlü des-
teği düzenli olarak sağlıyo-
ruz. Deprem sonrası süreç
için afet ve acil durumlara
yönelik tedbir ve düzenle-
meler yapıyoruz. 26-28 Ni-
san 2023 tarihleri arasında
ülkemizde ilk kez düzenle-
nen 1. Çocuk Şurası'nda
'Afet, Kriz ve Acil Durum-
larda Çocuk Komisyonu'
oluşturduk. Bu örnekler sos-
yal taraflarla işbirliği içinde
çalışmanın aslında ne kadar
önemli olduğunu gösteriyor.
Tüm süreçlerde olduğu gibi
şimdi de ortak akıl ve ka-
rarlılıkla, kapsamlı bir pers-
pektifle yaralarımızı birlikte
sarmaya devam edeceğiz."
Bakan Göktaş, sosyal taraf-
ların gücünü kendi çabala-
rına katarak, güçlü Türkiye'yi
birlikte inşa edeceklerine
inandığını kaydetti. Toplantı,
Göktaş'ın konuşmasının ar-
dından basına kapalı devam
etti. lİSTANBUL-AA

A

Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Göktaş, "Deprem bölgesindeki illerden
çocuklarımızı güvenli illerdeki çocuk kuruluşlarına naklettik." dedi.

Türkiye Büyük Millet
Meclisi (TBMM) 1
Ekim'de açılacak ve ön-
celikli gündem ekonomi
olacak. Türkiye Cumhu-
riyet Merkez Bankası

(TCMB) Başkanı Hafize
Gaye Erkan da konuyla
ilgili milletvekillerine su-
num yapacak. TBMM,
yeni yasama yılına 1
Ekim'de başlayacak. Mec-

liste öncelikli gündem
ekonomi olacak ve para
piyasalarındaki hareket-
lilik gündeme gelecek. İk-
tidar partisi, Meclise gel-
mesi planlanan ekonomi

yasaları ve bakanlıklardan
gelecek yasal düzenleme-
lere ilişkin taslak metin-
lere son halini vermek için
eylül ayında mesai yapa-
cak. lANKARA-DHA

MHP MYK Üyesi Burak Pehlivan
30 Ağustos Zafer Bayramı dolayı-
sıyla yayınladığı mesajda, “şartlar
ne olursa olsun, bu aziz millet
birlik ve beraberlik ruhunu kay-
betmedikçe ilelebet tarih sahne-
sinde yerini koruyacaktır” dedi.
Oldukça zor şartlar altında kaza-
nılan 30 Ağustos Zaferi’nin 101.
yılında birlik ve beraberliğin öne-
minden söz eden Pehlivan, “26
Ağustos 1922 sabahı Kocatepe’den
başlayan Büyük Taarruz, işgalcileri
vatan topraklarından söküp atmış
ve 30 Ağustos’ta Başkomutanlık
Meydan Muharebesiyle de Türk’ün
varlığına kast edenlere acı bir ders
verilmiştir. Bu zaferin temelinde
birlik ve beraberlik ruhu yatmak-
tadır.” dedi. Türk milletinin gücünü
sınamaya çalışanlara 30 Ağustos’ta
da tarihi bir ders verildiğine dikkat
çeken Burak Pehlivan, “30 Ağustos
Zaferi ile işgalci güçlere unutul-
mayacak bir ders vermiş olan mil-
letimiz hiçbir şekilde bağımsızlık
ve hürriyetinden ödün vermeye-
ceğini, sonsuza kadar var olacağını

tüm dünyaya kabul ettirmiştir. Sa-
karya’dan, Dumlupınar’a Türk’ün
gücüne tanık olanların uğradıkları
hezimete rağmen halen kirli emel-
lerinden vazgeçmemişlerdir. Ancak
Bilinmelidir ki dün savaş meydan-
larında Türk’ün bileğini bükemeyen
gafillerin, bugün çevremizde plan-
lanan küresel ve bölgesel ayak
oyunlarıyla mesafe almaya çaba-
lamaları beyhudedir. 101 yıl önce
vatanının bölünmez bütünlüğüne
kastedenlere karşı Türk Milletinin,
birlik ve beraberlik ruhuyla verdiği
mücadele, tek yürek olduğunda bu
milletin önünde hiçbir gücün du-
ramayacağını göstergesidir. Tarihi
şanlı zaferlerle dolu olan bu cennet
vatanın ilelebet payidar olabilmesi
için milletimizin gösterdiği feda-
karlık ve mücadele azmi hiçbir za-
man yok olmayacaktır” diyerek Ata-
türk başta olmak üzere vatan top-
rağının bütünlüğü ve şanlı bayra-
ğımızın daima dalgalanması için
canlarını feda eden şehitlere rahmet
dileyip 30 Ağustos Zafer Bayramını
kutladı. lAYDIN-İHA

ERSİN NAZİF
GÜRDOĞAN

www.ittifakgazetesi.com

Kültür görünmeyen, metafizik
dünyanın haberleriyle, görünen
fizik dünyanın, yaşanır kılınması
yolunda, bütün insanlığın yüzyıl-
ların içinde oluşturduğu birikim-
dir.
Dünyadaki bütün ülkeler için, ha-
yatı kolaylaştıran, zenginleştiren
ve güzelleştiren kültürün vatanı
olmaz, bulunduğu yerden alınır.
Bir toplumu, toplum yapan de-
ğerleri anlamak isteyenler, o top-
lumun kültürüne, kültürün bes-
lendiği kaynaklara bakmalıdır.
Kültürsüzlük tarihin her döne-
minde, bütün toplumların ortak
düşmanı olmuştur. Bir ülkenin
gönül zenginliği, kültürel derinliği
ve ekonomik üretim gücü, bütün
boyutlarıyla medyasına yansır.
Nasıl kültürler ekonomilerinden
belli olurlarsa, ülkeler de medya-
larından belli olurlar.
Her zaman güzel ülkelerin, güzel
medyaları olmuştur. Medya dün-
yanın her yerinde, hem mesajın,
hem iletişimin, hem de etkileşimin
kendisidir. Medya güzelse, ülke
de güzeldir. Medya bir ülkenin
kültürel üretimini, değerlendiren,
zenginleştiren, yaygınlaştıran, ile-
tişim araçlarının hepsini kapsar.
Her dönemin simgesi olan, ken-
dine özgü, gözde iletişim araçları
vardır. Medyayı oluşturan iletişim
araçları, geçmişi geleceğe taşıya-
rak, ülkelerinin kültürel birikimi-
ne, katkıda bulunmazlarsa, her
alanda büyük bir yoksullaşmaya
yol açarlar.
Medya iki yanı keskin bir kılıç gi-
bidir, kültürü hem yoksullaştırır,
hem de zenginleştirir. Medyayla
kültür birbirleriyle, iletişim ve et-
kileşim içinde olan, bir bütünün

birbirini tamamlayan iki yüzüdür.
Medya kültürden, kültür medya-
dan soyutlanmaz. Kültürsüz med-
ya olmadığı gibi, medyasız da
kültür olmaz. Kültür medyaya,
medya da kültüre, değişik açılım-
lar kazandırır. Medyada iletişim
ve etkileşimin, büyük bir hız ve
yoğunluk kazanmasıyla, kültürel
kaynaklara ulaşmada, onlardan
yararlanmada, hiçbir engel kal-
mamıştır.
Medyanın yazılı, sözlü ve görün-
tülü araçları, dünyanın bütün kül-
tür kaynaklarını, gazete sayfala-
rına, radyo programlarına ve tel-
evizyon ekranlarına taşımışlardır.
Dünya kültürünün büyük ustala-
rının, ölümsüz düşünceleri, yal-
nızca kitaplarıyla değil, görüntü
ve seslerine ulaşmakta hiç kimse
güçlük çekmemektedir. Onlar hiç-
bir ülkenin tekelinde değildir, bü-
tün insanlığın yararlanmasına
açık, dünyanın paha biçilmez, en
değerli ortak mirasıdır. Kültürel
birikimin zenginleştirilmesinde,
geniş kitlelere ulaştırılmasında,
okumak kadar görmek de büyük
önem kazanmıştır. Yüzlerce say-
falık bir roman, doksan dakikalık
bir filmle, televizyondan milyon-
larca izleyiciye ulaştırılabilmek-
tedir.
Kültürün öncülerinin, kitapla dü-
şünceleri, televizyonla yüzleri,
radyoyla da sesleri, ölümsüzlük
kazanmaktadır. İyi haber peşinde
koşan medya iyilikleri, kötü haber
peşinde koşan medya da kötü-
lükleri büyütür. Dünyada hiçbir
medya, izleyicilerine meydan oku-
yamaz. Medya sınır tanımaz, ken-
disini izleyeni tanır. Ülke ülke
medyasını kendisi inşa eder.

Bakan Göktaş: Deprem bölgesindeki
illerden çocuklarımızı güvenli illerdeki
çocuk kuruluşlarına naklettik

Meclis, yeni yasama yılına ‘ekonomi’ gündemiyle başlayacak

Medya kültürün
mikrofonudur

MHP MYK Üyesi Pehlivan; Türk 
milleti birlik ruhunu kaybetmedikçe
tarih sahnesinden yok olmaz
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PROF. DR. HÜSEYİN IŞIKSAL

KTC Uluslararası İliş-
kiler ve Diplomasi Özel
Danışmanı ve Müzake-

re Heyeti Üyesi Prof. Dr. Hüseyin
Işıksal, 1974 yılından bugüne mev-
cut olan ve ara bölgede yaşanan
Türklerin insani ihtiyaçlarını kar-
şılamak amacıyla iyileştirmesi ger-
çekleştirilen Pile-Yiğitler yolu pro-
jesine BM'nin çifte standardını AA
Analiz için kaleme aldı.

25 yılı aşkın geçmişi bulunan
Pile–Yiğitler yolu projesi, Kıbrıs
Türk tarafının yapıcı tutumu ve bu
yönde yaptığı tüm işbirliği çağrıla-
rına rağmen Birleşmiş Milletler
Barış Gücü’nden (BMBG) karşılık
görmedi. Bunun neticesinde yolun
tamamlanması için gerekli çalış-
malar BMBG yetkililerinin bilgilen-
dirilmesi suretiyle 18 Ağustos Cuma
günü başlatıldı.
Pile-Yiğitler yolu
projesinin önemi

1974 öncesinden bugüne mevcut
olan Pile-Yiğitler yolunun iyileştirme
projesi, Pile’de yaşayan Türk nüfu-
sun sağlık, okullara ulaşım, alışveriş
ve benzeri insani ihtiyaçlarının kar-
şılamasında; ekonomik açıdan kal-
kındırılmasında; Kuzey Kıbrıs Türk
Cumhuriyeti’nde (KKTC) bulunan
diğer bölgelere ve yine KKTC’de
bulunan bölge halkının kendi ara-
zilerine ulaşımlarında büyük ko-
laylıklar sağlayacaktır. Ara bölgede
bulunan Türklerin ve Rumların ya-
şadığı tek karma köy olan Pile’de
yaşayan Türk halkı KKTC’ye erişe-

bilmek için köyde bulunan İngiliz
Üs Bölgelerinde kurulan barikat-
larda gümrük kontrolünden geçi-
riliyor. Uzayan işlemler ve uzun
yol mesafesi yüzünden Başkent Lef-
koşa’ya 1 saati aşkın bir sürede va-
rabiliyor. Yiğitler-Pile yolunun ya-
pımıyla birlikte bu süre 10-15 da-
kikaya inecektir. Bu yolun toplam
uzunluğu 11,6 kilometre olup, 7,5
kilometrelik kısmı Yiğitler, kalan
4,1 kilometrelik kısmı ise Pile sı-
nırları içerisinde yer alıyor. Özet-
lemek gerekirse, tamamıyla insani
neden ve ihtiyaçlarla hazırlanan
Yiğitler-Pile yolu projesi, her geçen
gün nüfusu azalan, sosyo-ekonomik
baskılar altındaki Pile’de yaşayan
Türk vatandaşlarına adeta nefes
borusu olacak bir projedir.
Sorunun kaynağı

Bu gerçeklere rağmen yol ça-
lışmalarına başlanılan 18 Ağustos
sabahı, BMBG askerleri barikatlar
kurmak suretiyle yol yapımını en-
gellemeye çalıştı ve sivil ekibin
emniyetini sağlamak amacıyla böl-
gede bulunan KKTC polisine ve
yol inşaat ekibine fiziki müdaha-
lede bulundu. BM tarafından ya-
pılan açıklamada, Barış Güçlerinin
“yetkisiz inşaat çalışmalarını en-
gellemeye yönelik yasal görevlerini
yerine getirdiği sırada” Kıbrıs Türk
tarafından BMBG askerlerine yö-
nelik saldırılar yapıldığı iddia edil-
di. BMBG ayrıca Kıbrıs Türk tara-
fını, BM tampon bölgesindeki mis-
yonun yetkisine saygı göstermeye,
gerilimi daha da artırabilecek her-
hangi bir eylemden kaçınmaya ve

derhal tüm personel ve ekipman-
larını bölgeden çekmeye çağırdı.

Bu açıklamadan açık bir şekilde
görüleceği üzere sorunun kaynağı
KKTC devletinin ve otoritesinin BM
tarafından “yetkisiz” görülmesidir.
Oysa KKTC sınırları içerisinde mey-
dana gelen gerginlik, BM askerle-
rinin tutumundan ve KKTC polisine
yaptığı fiziksel müdahale ve engel-
lemelerden kaynaklanıyor.

Olayın ardından KKTC ve Tür-
kiye Dışişleri Bakanları sert tepki
göstermiştir. KKTC Dışişleri Bakanı
Tahsin Ertuğruloğlu Birleşmiş Mil-
letler Güvenlik Konseyi’nin
(BMGK) Türk dostu bir örgüt ol-
madığını ve bu yolun muhakkak
tamamlanacağını belirtirken, Tür-
kiye Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan da KKTC’nin haklı
pozisyonunu desteklediklerini vur-
gulayarak BM’nin tarafsızlığını yi-
tirdiğini ve çalışmaların devam
edeceğini açıklamıştır.
BM'den çifte standart

Pile-Yiğitler yolu projesinin en-
gellenmesinin doğal olarak akıllara
getirdiği soru Rum tarafının da ara
bölgede benzer müdahalelerle kar-
şılaşıp karşılaşmadığıdır. Pile’de ya-
şayan Rumlar hiçbir sınır ve gümrük
kontrolünden geçmeden serbestçe
Güney Kıbrıs’a gidip gelebiliyor.
Kendileri İngiliz üssü veya BM yet-
kilileri tarafından herhangi bir kı-
sıtlayıcı uygulamaya tabi tutulmu-
yor. Üstelik BM, Rum tarafının ka-
sıtlı bir şekilde Türk arazilerini is-
timlak ederek 1996 yılında yaptığı
ve bir bölümü de ara bölgeden ge-

çen Larnaka-Dikelya-Ayia Napa yolu
ve yine 2004 yılında Rum tarafınca
inşa edilen ve yine bir bölümü ara
bölgeden geçen Pile-Voroklini yol
yapımına, Kıbrıs Türk tarafının tüm
itirazları ve protestolarına rağmen
sessiz kalarak izin vermiştir.

Bu noktada altı çizilmesi gere-
ken bir başka önemli nokta da
Rum tarafının ara bölge ihlallerinin
sadece yol inşaatları ile sınırlı kal-
madığı gerçeğidir. 2012 yılında
ara bölgede inşa edilen Pile üni-
versitesinin kampüsü her yıl BM
izni olmadan genişletiliyor. Yine
ara bölgede 2020 yılında inşa edi-
len ve faaliyetlerine halen devam
eden açık hava sinemasına Türk
tarafının yoğun ve ısrarlı itirazla-
rına rağmen BM sessiz kalmayı
sürdürüyor. Bu gerçekler ışığında,
Rum tarafının Pile’yi ve ara bölgeyi
“Rumlaştırma” ve Pile de yaşayan
Kıbrıs Türk halkını göçe zorlama
siyasetinin sistematik olarak yü-
rütüldüğünü ve BMBG’nin bütün
bu olan bitenlere sessiz kalarak
onay verdiğini görüyoruz.

Bu gelişmeler halen KKTC ile
statü anlaşması (SOFA) yapmaktan
kaçınan ve Kıbrıs Türk tarafına
karşı taraflı tavır takınan BMBG’nin
itibarını zedeleyerek KKTC’deki var-
lığının sorgulanmasına neden olu-
yor. KKTC otoritelerinin iyi niyetiyle
faaliyetlerini sürdüren BMBG’nin
artık tavrını gözden geçirerek, Kıbrıs
Türk ve Rum taraflarına eşit yak-
laşmasının zamanı gelmiştir.

Sonuç olarak, Pile-Yiğitler yolu
projesi, statüko bekçiliği ve idare-
ciliği yapan çevrelere bir kez daha

zamanın statik olmadığını ve dina-
mizmin önüne geçilemeyeceğini
gösterdi. Bu olay Kıbrıs'ta adil,
kalıcı ve sürdürülebilir bir çözümün
sanal gerçeklere değil, adadaki mev-
cut gerçeklere dayanması gerekti-
ğini bir kez daha gözler önüne ser-
mesi açısından oldukça önemlidir.
Rum tarafı ne Kıbrıs Türk halkını
ne de adanın tümünü temsil etme
hak veya yetkisine sahiptir. Aynı
şekilde BMBG’nin de yetki ve oto-
ritesi ara bölge ile sınırlıdır.

Tüm bu olayların bize verdiği
en önemli mesaj KKTC Cumhur-
başkanı Ersin Tatar’ın ısrarla altını
çizdiği ve olmazsa olmaz diye ni-
telendirdiği “egemenlik” kavramının
Kıbrıs Türkü’nün Ada’daki yaşamı
ve varoluşu için ne kadar hayati
olduğudur. Kıbrıs Türklerini azınlık
statüsüne hapsedecek süreçleri ta-
rihe gömen ve Ada’daki Türk var-
lığını hazmedemeyenlere meydan
okuyan bu siyasetin ne kadar doğru
olduğu bir kez daha anlaşılıyor.

İlerleyen süreçte, Kıbrıs Rum li-
derliğine yıllardır otoritesini, ege-
menliğini ve gücünü aşarak sanal
statü imkanı veren uluslararası ca-
mia, KKTC gerçeğiyle bu ve benzeri
olaylarda olduğu gibi yeniden yüz-
leşecek ve statüko bekçilerinin son
çırpınışları da aynı Pile-Yiğitler yo-
lunun varacağı yer gibi bu onurlu
mücadeleyi engelleyemeyecektir.

[Prof. Dr. Hüseyin Işıksal,
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuri-
yeti Cumhurbaşkanı Uluslar-
arası İlişkiler ve Diplomasi
Özel Danışmanı ve Müzakere
Heyeti Üyesidir.]
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Türkiye'nin, Irak'ın kuzeyinde gü-
venlik güçleri ve sivilleri hedef alan
terör örgütü PKK'ya karşı başarılı
operasyonları sonrası örgütten arın-
dırılan bölgeler, sosyal ve kültürel
aktiviteler düzenleyen Iraklıların akı-
nına uğruyor. Irak'ın kuzeyinde yüz-
lerce köyü işgal ederek halkın
köylerine gitmesini ve arazilerini iş-
lemesini engelleyen terör örgütü
PKK, Irak Kürt Bölgesel Yönetimi'ne
(IKBY) bağlı Peşmerge güçlerinin
yanı sıra polis ve sivilleri de hedef
alan saldırılar gerçekleştiriyor. Terör
örgütü, Türkiye'nin buralardaki ba-
şarılı operasyonları sonrası ağır
darbe alırken, terörden temizlenen
bölgelerde halkın huzura kavuştuğu
ve festivaller düzenlediği görülüyor.
Duhok'un Amediye ilçesine bağlı Şe-
ladize nahiyesinde birçok yer doğal
güzellikleriyle ön plana çıkıyor.
Ancak Şeladize'de bulunan 92 köyün
85'i PKK nedeniyle boşaltıldı. 900 tu-
ristik yer bulunan Duhok'ta, son 2
yıldır PKK'nın varlığının azalmasıyla,
Şeladize'nin Avaşin Nehri'nde su
oyunları ve festivalleri yapılıyor. Bu
da aynı zamanda bölgedeki gençler

için bir iş kapısı oluyor.
"Gençler Avaşin Nehri'nde
özgürce festival düzenliyor"

AA muhabirine konuşan Şeladizeli
Salar İbrahim, "Şu an PKK'nın Şeladi-
ze'de varlığı azaldı. Gençler yavaş
yavaş festival ve faaliyetlerini Avaşin
Nehri'nde özgürce yapabiliyorlar."
dedi. Şeladize Nahiye Müdürü Rizgar
Ubeyd de, "PKK'dan ötürü bölgemize
yardım eli ulaşmıyordu. Eğer PKK ol-
masaydı Kürdistan Bölgesi Hükümeti
daha çok hizmeti köylerimize getire-
cekti ve köylerimiz daha çok imar edi-
lecekti." diye konuştu.
Duhok Valisi Tatar, PKK
nedeniyle köyüne gidemiyor

Duhok Valisi Ali Tatar da 16 Ağus-
tos'ta yaptığı açıklamada, terör örgütü
PKK yüzünden köyüne gidemediğini
söylemişti. Terör örgütü PKK'nın
IKBY'ye hizmet götürülmesini engelle-
diğini belirten Tatar, "Birçok projeyi ve
yol yapım çalışmalarını PKK'nın varlığı
nedeniyle durdurduk. PKK, bu bölgenin
gelişmesini istemiyor." ifadelerini kul-
lanmıştı. Tatar, IKBY'lilerin PKK nede-

niyle köylerine gidemediğini vurgula-
yarak, "PKK bu bölgelerin gelişmesini
istemiyor. Bölge halkımız köylerine gi-
demiyor. Ben de buralıyım ve köyü-
müze gidemiyoruz." diye konuşmuştu.
PKK nedeniyle 800 köy
yeniden inşa edilemedi

IKBY Başbakanı Mesrur Barzani,
27 Şubat 2021'de Fransa merkezli
"France 24" kanalına yaptığı açık-

lamada, terör örgütü PKK nede-
niyle 800 köyün yeniden inşa edi-
lemediğini belirterek, bölgede
PKK'nın varlığına müsamaha gös-
termeyeceklerini vurgulamıştı.
"PKK maalesef IKBY yetkililerinin
iyi niyetinden yararlandı." diyen
Barzani, terör örgütünün bölgede
dağları, hatta yerleşim alanlarını
işgal ettiğini ve bu nedenle 800
köyün yeniden inşa edilemediğini

dile getirmişti. Barzani, "Bazen
çiftçilerin topraklarına erişimi en-
gelleniyor. Çoğu zaman köylerden
sınır dışı bile ediliyorlar. Bu yüz-
den bu durumun tırmanmamasını
umuyoruz. Umuyoruz ki PKK bu
bölgedeki askeri varlığının kim-
seye hizmet etmeyeceğini anlaya-
caktır. Buna kesinlikle müsamaha
göstermeyeceğiz." ifadelerini kul-
lanmıştı. lDAHUK-AA

Türkiye’nin Irak’ta PKK’ya yönelik operasyonlarıyla terörden arındırılan bölgelerde festivaller düzenleniyor

"Rum tarafının Pile’yi ve ara bölgeyi “Rumlaştırma” ve Pile
de yaşayan Kıbrıs Türk halkını göçe zorlama siyasetinin
sistematik olarak yürütüldüğünü ve BMBG’nin bütün bu
olan bitenlere sessiz kalarak onay verdiğini görüyoruz.”

Pile-Yiğitler yolu BM’yi neden
rahatsız ediyor?
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Polonya: Gerekirse Belarus ile
olan sınırlarımızı kapatırız
Polonya, Litvanya, Letonya ve
Estonya İçişleri Bakanları, bugün
Polonya’nın başkenti Varşova’da
bir araya geldi. Görüşmede, Av-
rupa Birliği'nin Belarus ve Rusya
ile olan sınırındaki mevcut gü-
venlik durumu değerlendirildi.
Polonya İçişleri Bakanlığı’ndan
yapılan yazılı açıklamada, dört
ülkenin, sınırları kapatmak da
dahil olmak üzere birlikte karar
alma konusunda anlaştığı ifade
edildi. Polonya İçişleri Bakanlı-
ğı’ndan yapılan açıklamada,
“2021 yılının ortalarından bu
yana dört ülke, Rusya tarafından
açıkça desteklenen Belarus rejimi
tarafından tetiklenen ve yapay
olarak sürdürülen benzeri gö-
rülmemiş bir yasadışı göç bas-
kısıyla karşı karşıyadır. Bu hibrid
saldırı, Ukrayna'ya karşı düş-
manlıkların başlatılmasından
önce gerçekleşti. Bugün, Belarus
üzerinden geçen yapay göç yolu
Rusya tarafından toplumlarımızı
ve bir bütün olarak Avrupa Bir-

liği'ni daha da istikrarsızlaştırmak
için kullanılmaktadır. Bölge hü-
kümetlerinin kararlı adımları
sayesinde göç baskısını etkin bir
şekilde azaltıyor ve AB sınırını
koruyoruz. Belarus ve Rusya sı-
nırındaki durumu birlikte izle-
meye devam ediyoruz ve her
iki ülkenin de sınır provokas-
yonları düzenleyebileceğinin far-
kındayız” denildi. Açıklamada,
4 ülkenin birlikte hareket edeceği
ve karar alacağı vurgulanarak,
“Rusya ve işbirlikçi Belarus ta-
rafından atılan adımları bölge-
deki durumu kasıtlı olarak is-
tikrarsızlaştırmaya yönelik giri-
şimler olarak gördüğümüzü vur-
guluyoruz. Buna ortaklaşa karşı
çıkacağımızı en güçlü ifadelerle
beyan ediyoruz. Sınır kapılarının
kapatılması suretiyle her iki re-
jimin daha fazla izole edilmesi
olasılığı da dahil olmak üzere,
tepkimiz ortak, kararlı ve mevcut
duruma uygun olacaktır" ifade-
leri kullanıldı. lANKARA-DHA

Azerbaycan, Karabağ'daki
Ermenilere gıda yardımı gönderdi

Fransa'da 5 yılı geride bırakan
"sarı yelekliler hareketi" protesto-
larında yaralanarak hastanelerin
acil servislerine başvuran kişilere
ilişkin rapor, güvenlik güçlerinin
müdahale sırasında plastik mermi
kullanım doktrinine uymadığını
gösterdi. Liberation gazetesinin
haberine göre, acil servis doktorları
17 Kasım 2018 ile 1 Mayıs 2019
tarihleri arasında başkent Paris'i
de içine alan Ile-de France bölge-
sindeki 7 hastanenin acil servisle-
rine başvuran vakaların 152'si plas-
tik mermiyle yaralandı. Rapor,
plastik merminin yasalara uygun
kullanılmaması nedeniyle, göste-
ricilerin yüzde 49'unun kafasından,
yüzünden ya da boynundan yara-
landığını bildirdi. O dönem plastik
mermi ile yaralanıp hastanelerin
acil servislerine başvuran yaralıların
5'te 1'ine cerrahi müdahalede bu-
lunuldu. Hasta beyanı esas alınarak
yapılan çalışmada, yaralanmaların

boyutları göz önüne alındığında
güvenlik güçleri tarafından plastik
mermi kullanım doktrininin ihlal
edildiği vurgulandı. Doktorlar, pro-
testoların ilk 6 ayındaki yaralan-
malara ilişkin hastane sonuçlarının,
"endişe verici" olduğunu kaydetti.
Fransa'da yasalar güvenlik güçle-
rinin plastik mermiyi en az 10
metre mesafeden ve baş bölgesini
hedef almadan kullanmasına izin
veriyor. Ülkede başta akaryakıt zam-
ları ve kötü ekonomik koşullara
tepki olarak 17 Kasım 2018'de baş-
layan sarı yelekliler hareketi, za-
manla Fransa Cumhurbaşkanı Em-
manuel Macron'un özellikle sosyo-
ekonomik politikalarına karşı tavır
almıştı. Paris'te yaklaşık 300 bin ki-
şinin katılımıyla başlayan sarı yelekli
eylemlerde, Fransa tarihine iz bıra-
kacak büyük şiddet olayları yaşanmış
ve polisle eylemciler arasındaki sert
çatışmalar dünya basınında uzunca
yer almıştı. lANKARA-AA
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Azerbaycan Kızılayı, Kara-
bağ'da yaşayan Ermeniler
için 40 ton undan oluşan
gıda yardımı gönderdi. Han-
kendi ve civar bölgelerde ya-
şayan Ermenilere ulaştırıl-
ması için 40 ton unla yükle-
nen 2 tır Bakü'den hareket
etti. Azerbaycan Kızılayı Baş-
kanı Novruz Aslan, basın
mensuplarına yaptığı açık-
lamada, tırların Ağdam-Han-
kendi güzergahını kullana-
cağını bildirdi. Aslan, insani
bir adım attıklarını ve bu
adımın uluslararası toplum
ve Hankendi'deki Ermeniler-
ce olumlu karşılanacağını
ümit ettiklerini belirtti. Siyasi
süreçlerin dışında bir sivil
toplum kuruluşu olduklarını
aktaran Aslan, ihtiyaç halinde
Karabağ'daki Ermenilere yar-
dımları sürdüreceklerini kay-
detti. Azerbaycan, Karabağ'da
yaşayan Ermenilerin Erme-

nistan'a gidiş gelişlerde kul-
landıkları Laçın-Hankendi
yoluna, sınır muhafızlarına
Ermenistan'dan ateş açılması
ve Uluslararası Kızılhaç Ör-
gütü araçlarıyla kaçak eşya
taşınmasını gerekçe göste-
rerek bir süredir kısıtlama
uyguluyor. Siviller için açık
olan güzergahta ağır vasıta-
ların geçişine müsaade edil-
miyor. Yolun kapalı olmasını
gerekçe göstererek Kara-
bağ'daki Ermeni nüfusun "in-
sani krizle yüz yüze kaldığını"
iddia eden Ermenistan'ın
gönderdiği tırlar, yaklaşık bir
aydır sınırda bekletiliyor. Ege-
men olduğu topraklara ken-
disiyle daha önceden konu-
şulmayan sevkiyata müsaade
etmeyeceğini belirten Bakü
yönetimi, Karabağ'daki Er-
meni nüfusa sevkiyatlar için
Ağdam-Hankendi yolunu
öneriyor. lBAKÜ-AA

Kosova ile Sırbistan liderlerinin, eylül
ayında bölgedeki gerilimin düşürülmesi
konusunda AB arabuluculuğunda Brük-
sel'de görüşmesi bekleniyor. Kosova'nın
kuzeyinde 29 Mayıs'ta yaşanan, NA-
TO'nun Kosova'daki Barış Gücü (KFOR)
askerinin Sırplar tarafından yaralanması
ve 1 KFOR askerinin bacağının kesil-
mesiyle sonuçlanan gerginliğin üze-
rinden 3 ay geçmesine rağmen bölgede
"normalleşme" tam anlamıyla sağla-
namadı. Kosovalı Sırplar, görevlerine
yeni seçilen Arnavut belediye başkan-
larının istifa etmesi talebiyle mayıs
ayına kıyasla daha az kişiyle Zveçan,
Leposaviç ve Zubin Potok belediye bi-
naları önündeki bekleyişlerini sürdü-
rüyor. Belediye binaları çevresinde
KFOR askerleri, içinde de Kosova polis
memurları nöbet tutmaya devam ediyor.
Arnavut belediye başkanları görevlerine
başlamadan önce gerginliklerin yaşan-
dığı bu 3 belediye binasında Sırbistan
kurumlarına entegre "paralel beledi-
yecilik" faaliyetleri yürütülüyordu. Maaşı
Sırbistan tarafından ödenen bu "paralel
belediye" çalışanları da belediye binaları
önündeki bekleyenleri oluşturuyor. İş
günlerinde titizlikle çalışanların mesai
başlangıcı ve bitişinde imzaları alınıp
protestoların devamlılığı sağlanıyor.
Kosova, kendi sınırları içerisindeki ege-
menliğinden taviz vermek istemiyor
ancak Batılı ülkeler, Ukrayna'dan sonra
Avrupa'da yeni bir sorun istemediğinden
"cezai yaptırımlar" uygulayarak ülke
kurumlarını gerginlik yaratacak adımlar
atmamaya ikna etmeye çalışıyor. Ko-
sova'nın kuzeyinde eğitim öğretim yı-
lının uzaktan yürütülme ihtimalinin
konuşulması, bölgede normalleşmenin
bir süre daha tam anlamıyla gerçek-
leşmeyeceğini gözler önüne seriyor.
Leposaviç Belediyesinin mayıs ayında
seçilen yeni Arnavut belediye başkanı
Lulzim Hetemi, 29 Mayıs sabahı erken
saatlerde Kosova polisinin özel birimi
yardımıyla ofisine girdi ve o günden
bu yana belediye binasından ayrıldığı
bildirilmedi. Hetemi belediye binasında
yemek yiyor, oturuyor, çalışıyor, kişisel
bakımını yapıyor ve uyuyor. Gazetecilere
demeç vermekten kaçınan Hetemi, sa-
dece belediyenin çalışmalarıyla ilgili
sosyal medya hesabından paylaşımlar
yapıyor. Bölgedeki diğer 3 belediyenin
aksine, Kuzey Mitrovica Belediyesinin
Arnavut belediye başkanı görevine
başlarken yerel Sırpların direnciyle
karşılaşmadı. lKOSOVA-AA

Kosova’nın kuzeyi 3 aydır
normalleşmeyi bekliyor

Fransa’da “sarı yeleklilere” müdahalede
plastik mermiler kural dışı kullanıldı

İsrail’in aşırı sağcı Maliye
Bakanı Bezalel Smotrich, Af-
ganistan ve Irak işgallerinde
“ikiyüzlülük” ile suçladığı
ABD yönetiminin “ahlak ve
insan hakları konusunda İs-
rail’e ders veremeyeceğini”
savundu. İsrailli Bakan, Was-
hington yönetiminin, Filis-
tinlilere yönelik ihlaller ko-
nusunda İsrail hükümetine
yönelttiği eleştirilere ilişkin
İsrail Ordu Radyosuna de-
ğerlendirmelerde bulundu.

Aşırı sağcı Dini Siyonizm
Partisi lideri Smotrich, ko-
nuşmasında, İsrail'in aşırı
sağcı Ulusal Güvenlik Bakanı
Itamar Ben-Gvir'in Filistinli-
lere yönelik ırkçı sözlerine
karşı ABD yönetiminin yap-
tığı kınama açıklamasına sert
sözlerle tepki gösterdi.
ABD’nin Afganistan ve Irak
işgallerindeki ihlallerine işa-
ret eden Smotrich, “Dünyada
bize saldıran herkes ikiyüz-

lüdür.” dedi. Smotrich, “Ame-
rikalılara ve onların Afga-
nistan ve Irak'ta neler yap-
tıklarına girmeyeceğim. Bize
ahlak veya insan hakları ko-
nusunda ders veremezler. Bu
görmezden gelinemeyecek
bir ikiyüzlülüktür.” ifadelerini
kullandı.
“Suudi Arabistan’la
normalleşmek için
Filistinlilere taviz
vermeyeceğiz”

Öte yandan Smotrich,
ABD arabuluculuğundaki İs-
rail-Suudi Arabistan normal-
leşme müzakereleriyle ilgili
de konuştu. Smotrich, İsra-
il-Suudi Arabistan “anlaşma-
sının bir parçası olarak Fi-
listinlilere yönelik hiçbir ta-
vizi kabul etmeyeceklerini”
savundu. ABD yönetiminin,
İsrail'in gelecekte Suudi Ara-
bistan'la normalleşme anlaş-

ması için Filistinliler lehine
ciddi tavizler vermesi gerek-
tiğini İsrailli yetkililere ilettiği
öne sürülmüştü. Smotrich,
Başbakan Binyamin Netan-
yahu öncülüğündeki koalis-
yonu oluşturan ortaklardan
biri ve İsrail’in işgal altındaki
Batı Şeria’daki politikalarında
belirleyici rolü bulunuyor.

Filistinlilere karşı ırkçı söy-
lemleri ve kışkırtıcı eylem-
leriyle tanınan Ben-Gvir, 24
Ağustos’ta İsrail'in Kanal 12
televizyonuna yaptığı açık-
lamada, Yahudilerin hareket
özgürlüğünün Filistinlilerin
özgürlüğünden daha önemli
olduğunu savunmuştu.

Ben-Gvir'in ifadelerine sos-

yal medyada gazeteciler ve
sivil toplum kuruluşları tepki
gösterirken, ABD ve Avrupa
Birliği’nden de kınama açık-
lamaları gelmişti. ABD Dış-
işleri Bakanlığı, Bakan Ben-
Gvir'in ifadelerini, "kışkırtıcı"
olduğu ve "ırkçı söylemlere
benzediğini" belirterek kına-
mıştı. lKUDÜS-AA

İsrail Maliye Bakanı, “ikiyüzlü” ABD’nin İsrail’e “ahlak dersi veremeyeceğini” söyledi

uzey Kıbrıs Türk
C u m h u r i y e t i
(KKTC) Cumhur-

başkanı Ersin Tatar, görüştüğü
Birleşmiş Milletler (BM) Av-
rupa, Orta Asya ve Ameri-
ka'dan sorumlu Genel Sekre-
ter Yardımcısı Miroslav Jen-
ça'ya Pile-Yiğitler Yolu Proje-
si'nin insancıl bir proje oldu-
ğunu ve ihtiyaçtan doğdu-
ğunu, Pile'de yaşayanların da
bu yönde talepleri bulundu-
ğunu aktardığını bildirdi. Ta-
tar, çeşitli temaslar için Kıb-
rıs'ta bulunan BM Genel Se-
kreter Yardımcısı Jença'yı baş-
kent Lefkoşa'daki Cumhur-
başkanlığı'nda kabul etti. Yak-
laşık 1,5 saat süren görüş-
meye, Türk tarafından Ta-
tar'ın Özel Temsilcisi Ergün
Olgun ve bazı müzakere he-
yeti üyeleri de katıldı. Jen-
ça'ya ise BM Barış Gücü Mis-
yon Şefi Colin Stewart ve
bazı BM siyasi işler yetkilileri
eşlik etti. Cumhurbaşkanı Ta-
tar, görüşmenin ardından ger-

çekleştirdiği basın toplantı-
sında, Jença ile samimi bir
değerlendirme toplantısı yap-
tıklarını, Jença'nın ziyaretinin
BM'nin New York'ta yapacağı
Genel Kurul öncesi zemin
yoklama amacını taşıdığını
söyledi. Tatar, Jença'nın zi-

yaretinin, Pile-Yiğitler Yolu
Projesi sonrası BM ile KKTC
arasında yaşanan kriz döne-
mine rastladığını hatırlatarak,
Jença'ya Pile Yiğitler Yolu
Projesi'nin insancıl bir proje
olduğunu ve ihtiyaçtan doğ-
duğunu, Pile'de yaşayanların

da bu yönde talepleri bulun-
duğunu aktardığını bildirdi.

Jença'ya Kıbrıs'ta 2 tarafı
ayıran BM kontörlündeki Yeşil
Hat üzerinde Rumların yap-
tığı çalışmalarla ilgili bilgi
verdiklerini kaydeden Tatar,
şu ifadeleri kullandı: "Güney
Kıbrıs'ın, Aya Napa ile Lar-
naka yolu başta olmak üzere
ara bölgeye inşa ettiği yollar,
üniversite binası, başka bir
bölgede AVM inşası ve 12
kilometre uzunluğundaki tel
örgüye BM'nin müdahale et-
memesini, son aldığımız bil-
gilere göre ara bölgeye yakın
yerlerde 300 askeri mevzii-
nin yapılandırıldığını,
BM'nin her ne kadar iyi niyet
misyonu içinde iki tarafa
aynı ve eşit mesafede yak-
laşma görevlerine rağmen
Pile yolunun başlaması sı-
rasındaki BM Barış Gücü'nün
tavrının kabul edilemez ol-
duğunu Jença'ya ilettim."

Tatar, BM Güvenlik Kon-
seyi'nin Pile yolu ile ilgili son

açıklamasının yanlış bilgilen-
dirme sonucu gerçekleştiğini
savunarak, "Görüşmede, 'Gü-
venlik Konseyi'ni doğru bil-
gilendirme vazifesi sizlerindir.'
ifadesini kullandım." dedi.

Görüşmenin ardından ba-
sın mensuplarına kısa bir
açıklamada bulunan Jença
ise oldukça verimli bir gö-
rüşme gerçekleştirdiklerini
ve müşterek fayda konusunu
ele aldıklarını belirtti. Jença,
Tatar'a BM Genel Sekreterinin
Kıbrıs konusunda süregelen
ilgisini ilettiğini aktararak,
"Biz, tüm halkın faydasına
olan barış görüşmelerinin ye-
niden başlaması için gele-
cekte ortak bir zemin olaca-
ğını ümit ediyoruz. Daha iyi-
sini umarız." diye konuştu.

Bugün Kıbrıs'taki temas-
larına Rum kesiminden baş-
layan Jença, sabah saatlerin-
de Güney Kıbrıs Rum Yöne-
timi (GKRY) Lideri Nikos
Hristodulidis ile bir araya
gelmişti. lLEFKOŞA-AA

K KKTC Cumhurbaşkanı Ta-
tar, görüştüğü BM Avru-
pa, Orta Asya ve Ameri-

ka'dan sorumlu Genel Se-
kreter Yardımcısı Jen-
ça'ya Pile-Yiğitler Yolu

Projesi'nin insancıl bir
proje olduğunu ve 

ihtiyaçtan 
doğduğunu 
aktardığını 

bildirdi.

KKTC Cumhurbaşkanı Tatar: Pile-Yiğitler Yolu
Projesi, insancıl bir proje ve ihtiyaçtan doğdu
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enerbahçe'nin
yeni transferle-
rinden Fred,

Can Bartu Tesisleri'nde ger-
çekleştirilen antrenmandan
önce basın mensuplarının
sorularını yanıtladı. Fener-
bahçe'de bulunmaktan do-
layı kendini iyi hissettiğini
belirten 30 yaşındaki Bre-
zilyalı futbolcu, "Bu büyük
kulüpte olduğum için çok
mutluyum. Başkana ve yö-
netim kuruluna teşekkür
ederim. Çok güzel bir ülke-
deyiz. Burada yaşamaktan
dolayı mutluyuz. Kulüp, per-
soneller, arkadaşlarım beni
iyi karşıladı. Umarım per-
formansımızın üzerine ko-
yarak devam ederiz" diye
konuştu. Fred, sarı-lacivertli
takıma gelmesinde taraf-
tarların etkili olduğunu be-
lirterek, şöyle konuştu: "Fe-
nerbahçe çok büyük bir ku-
lüp. Başka Türk takımları,
İngiliz kulüpleri ve başka
ülkelerden de teklifler var-
dı. Bana söylenenler, ko-
nulan hedefler hoşuma git-
ti. Çok mutluyum. Taraf-
tarlarımız harika bir atmos-
fer yaratıyor. 90 dakika bo-
yunca bizi destekliyorlar.
Umarım bu durum sezon
boyunca devam eder."

Samsunspor ve Twente
ile oynanan maçlardaki per-
formansını değerlendiren
Brezilyalı oyuncu, "İlk maçta
elimden gelenin en iyisini
yapmaya çalıştım. Takım ar-
kadaşlarımı tanımaya çalı-
şıyorum. Hocamın istekle-

rine karşılık vermek istiyo-
rum. Takım olarak kazan-
mak istiyoruz. Bizim için ki-
min gol attığının önemi yok.
Takım için camia için mü-
cadele ediyoruz. Biz de buna
katkı sağlamaya çalışıyoruz.
Samsunspor karşısında maa-
lesef attığım gol iptal edildi.
Çok güzel bir goldü. Gol ol-
saydı iyi bir başlangıç yapmış
olacaktım. Zor bir maç oy-
nadık. Rakibimiz iyi savun-
ma yaptı. Onlar da iyi oy-
nadılar. Biz takım olarak iyi
bir maç çıkardık. Maç ritmim

yoktu. 90 dakika oynamak
istesem de bu mümkün de-
ğildi. Yavaş yavaş en yakın
zamanda yüzde yüz perfor-
mansıma ulaşacağım. Twen-
te maçı ise iyi bir maçtı. Ra-
kibimiz iyi bir takım. Öne
de geçtiler ancak maçı çe-
virmeyi başardık. Kırmızı
karttan sonra oyunu elimize
aldık. İstediğimiz sonucu al-
dık. İkinci maç da zor olacak.
Henüz hiçbir şey bitmedi.
Bu kupayı almak istiyoruz"
ifadelerini kullandı.

Fenerbahçe'nin yarıştığı

her kulvarda şampiyonluğu
hedeflediğinin altını çizen
Fred, şunları kaydetti: "Alex,
Roberto Carlos ve Deivid
gibi oyuncular burada oy-
nadılar. Kulübün tarihine
geçtiler. Ben de bu kulübün
tarihine geçmek istiyorum,
kupalar kazanmak istiyorum.
Kulübün hedeflerini iyi bir
şekilde anlatmaları buraya
gelmemde etkili oldu. Ku-
palar kazanmak için çok güç-
lü bir takım oluşturmak is-
tediklerini söylediler. 30 ya-
şıma gelmeme rağmen ku-

palar kazanmak istiyorum.
Kulübün bu isteği buraya
gelmemde etkili oldu. He-
defimiz şampiyon olmak bu-
nun farkındayız. Futbolcular
ve camia olarak farkındayız.
Doğru yolda olduğumuzu
düşünüyorum. Birlik olarak
yolumuza devam ediyoruz.
Umarım bizim için güzel bir
sezon olur."
"LIVAKOVIC ÇOK
İYİ BİR KALECİ"

Tecrübeli futbolcu, sarı-
lacivertli takımın yeni trans-
feri Livakovic ile ilgili bir
soruya şu yanıtı verdi: "Li-
vakovic çok iyi bir kaleci.
Takıma yardım etmeye geldi,
ben ve diğer oyuncular gibi.
Herkes birbirinden bir şeyler
öğreniyor. Hepimiz aynı ge-
mideyiz. Bu takımın tarih
yazacak bir takım olduğunu
düşünüyorum. Elimizden ge-
leni yapıp şampiyon olmak
için savaşacağız. Elimizden
geleni yapacağız."
"ALTAY'A BAŞARILAR
DİLEDİM"

İngiliz ekibi Manchester
United'a transferi gündem-
de olan kaleci Altay Bayın-
dır ile konuştuğunu aktaran
Fred, "Altay'a başarılar di-
ledim. İngiltere'deki büyük
bir takıma gidiyor. Ona ya-
şayabileceği bazı semtleri
önerdim. Çok fazla yağmur
yağdığını söyledim. Hiç şüp-
hem yok, orada başarılı ola-
caktır" diyerek sözlerini ta-
mamladı. lİSTANBUL-DHA
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Cimnastik Milli Takımına
Adana’da çiftetelli ile karşılama
Mersin’de yapılacak Artistik Cimnastik
Dünya Kupası’na katılacak Cimnastik Milli
Takımı, Adana'da çiftetelli ile karşılandı.
Artistik Cimnastik Dünya Kupası müsaba-
kalarına katılacak Cimnastik Milli Takımı,
Adana'ya geldi. Sporculara Seyhan Bele-
diyesi tarafından, Şakirpaşa Havalimanı'nda
'Adana Çiftetellisi' ile karşılama yapıldı.
Seyhan Belediyesi Spordan Sorumlu Başkan
Yardımcısı ve aynı zamanda Cimnastik
Adana İl Temsilcisi Gökhan Üney, "Cimnastik
sporu son zamanlarda çok aşama kaydeden
bir branş oldu. Uluslararası şampiyonalarda
elde edilen başarılar bizleri son derece
gururlandırmakta. Mersin’de yapılacak Ar-
tistik Cimnastik Dünya Kupası’nda mücadele
edecek milli takımımızı havalimanında
Seyhan Belediyesi halk oyunları ekibinin
muhteşem gösterisi eşliğinde Adana çifte-
tellisiyle karşıladık" dedi. lADANA-AA

Sezonun son grand slam
tenis turnuvası ABD Açık'ın
ilk gününde korta çıkan er-
keklerin 4 numaralı seribaşı
Holger Rune ve kadınların
8 numaralı seribaşı Maria
Sakkari elendi. New York
kentinde düzenlenen tur-
nuva, sabah seansındaki
karşılaşmalarla başladı. Tek
erkekler ilk tur mücadele-
sinde Holger Rune'yi saf
dışı bırakan klasmanın 63.
sırasındaki Roberto Carbal-
les, beklenmedik bir sonuca
imza attı. Sahadan 3-1 (6-
3, 4-6, 6-3, 6-2) galip ayrılan
30 yaşındaki Carballes, ka-
riyerinde ilk kez dünya sı-
ralamasında ilk 10'da yer
alan bir ismi yendi.

Geçen yılın finalisti Cas-
per Ruud (5 numaralı seri-
başı) da dünya 154 num-
arası Emilio Nava karşısında
zorlandı ancak rakibini 3-1
(7-6, 3-6, 6-4, 7-6) yenerek
2. tura çıktı. 2022'de yarı
final oynayan Frances Tia-
foe (10) ise Learner Tien'i
3-0 (6-2, 7-5, 6-1) ile geçe-
rek yoluna devam etti.
Swiatek'ten rahat
galibiyet, Sakkari'den
erken veda

Tek kadınlarda son şam-
piyon Iga Swiatek (1), dün-
ya 86'ncısı Rebecca Peter-
son'u yalnızca 58 dakikada
2-0 (6-0, 6-1) mağlup ede-
rek 2. tura yükseldi. Günün

bir diğer sürpriz galibiyeti
de kadınlar dünya sırala-
masının 71. basamağındaki
Rebeka Masarova'dan gel-
di. Masarova, Maria Sak-
kari (8) ile oynadığı maçı
6-4'lük setlerle 2-0 kazan-
dı. İlk turun merakla bek-
lenen maçında Beatriz
Haddad Maia (19), seri-
başı olmayan 2017 şam-
piyonu Sloane Stephens'ı
6-2, 5-7 ve 6-4'lük setlerle
2-1 yendi. Elena Rybakina
(4), Karolina Muchova
(10), Belinda Bencic (15)
ve ABD Açık'ta 3 kez final
oynayan Victoria Azaren-
ka (18) da rakiplerini 2-
0'lık skorla geçerek tur at-
ladı. lANKARA-AA
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A Türk voleybolunda “çifte

Zafer Bayramı” heyecanı
Türk voleybolu, 30 Ağustos
Zafer Bayramı'nın kutlana-
cağı bugün kadın ve erkek-
lerde Avrupa Şampiyonası
heyecanı yaşayacak. A Milli
Kadın Voleybol Takımı, 30
Ağustos Zafer Bayramı'nın
kutlandığı gün Belçika'nın
başkenti Brüksel'deki çeyrek
final mücadelesinde son 4
takım arasına kalmak için
Polonya ile karşı karşıya ge-
lecek. A Milli Erkek Voleybol
Takımı ise CEV Avrupa Şam-
piyonası'nın D Grubu'ndaki
ilk maçında Fransa'ya karşı
İsrail'in Tel Aviv kentinde
parkeye çıkacak. Türkiye Vo-
leybol Federasyonu Başkanı
Mehmet Akif Üstündağ, AA
muhabirine yaptığı açıkla-
mada "Alacağımız çifte za-
ferle 30 Ağustos Zafer Bay-
ramı'nı halkımız için daha
anlamlı kılmak istiyoruz."
dedi. "Filenin Sultanları"nın
Milletler Ligi'ni kazanarak
ülkeler sıralamasında 1 nu-
maraya yükseldiğini ve Türk
voleybolunun hayallerinden
birini gerçekleştirdiğini vur-
gulayan Üstündağ, "Hayal-
lerimizden biri de Avrupa
şampiyonluğu ve bu yolda
ciddiyetle mücadele ederek

adım adım yürüyoruz. Uma-
rım sonu mutluluk olur."
diye konuştu. A Milli Kadın
Voleybol Takımı'nın rakibinin
her geçilen turda zorlaştığına
vurgu yapan Üstündağ, şöyle
devam etti: "Bu çok doğal.
Güçlüler mutlu sona doğru
emin adımlarla ilerler ve biz
de o güçlüler arasındayız.
Voleybolda hedef ülke haline
geldik. Emin adımlarla iler-
liyoruz. Avrupa Şampiyona-
sı'nda daha önce 2 kez final
oynadık. Finalimiz 2 tane
var ama şampiyonluğumuz,
altınımız yok. Milletler Li-
gi'nde de böyleydi ama bu
eksiğimizi tamamladık. Şim-
di Avrupa şampiyonluğuna
sıra geldi."
Filenin Efeleri'nde
hedef; "Roma"

A Milli Erkek Voleybol
Takımı'nın Avrupa Şampi-
yonası macerasının ise ya-
rın İsrail'de oynanacak
Fransa maçıyla başlayaca-
ğına dikkati çeken Mehmet
Akif Üstündağ, Türkiye'nin
erkek voleybolunda da
emin adımlarla üst sıralara
doğru yükseldiğini dile ge-
tirdi. lANKARA-AA 

ABD Açık Tenis Turnuvası sürprizlerle başladı

Fenerbahçe'nin yeni transferlerinden Fred, "Fenerbahçe yarıştığı her kulvarda şampiyonluğu
hedefler. Alex, Roberto Carlos ve Deivid gibi oyuncular burada oynadılar. Kulübün tarihine
geçtiler. Ben de bu kulübün tarihine geçmek istiyorum, kupalar kazanmak istiyorum" dedi.

Fred: Ben de bu kulübün
tarihine geçmek istiyorumMKE Ankaragücü Başkanı

Koca: Maç Eryaman
Stadı'nda oynanacak
MKE Ankaragücü Başkanı Faruk Koca, "Stat
zemini ilgili bir sorunumuz yok. Yaşanan ge-
lişmeler normal. Maç Eryaman Stadı'nda oy-
nanacak" dedi. Süper Lig'in 4'üncü haftasında
MKE Ankaragücü, 3 Eylül Pazar günü Fener-
bahçe'yi konuk edecek. Stat zemininde yaşanan
sorun sebebiyle Adana Demirspor karşılaş-
masını İstanbul'da Atatürk Olimpiyat Stadı'nda
oynamak zorunda kalan Başkent ekibi, Fe-
nerbahçe maçını stadında oynamak istiyor.
Bugün TFF yetkililerince yapılan incelemenin
ardından Eryaman Stadı zemininin maçın
oynanmasına elverişli olduğu kararına varılsa
da karara Fenerbahçe camiasından tepkiler
sürüyor. TFF'nin stat ile ilgili aldığı kararın
ardından Ankara Emniyetine maçın oynana-
cağı yönünde bilgi verilirken gerekli tedbirlerin
de alınması istendi. Ancak Fenerbahçe Kulübü
yetkililerinin zeminin bozuk olduğu gerekçe-
siyle maçın başka bir stada alınması yönünde
TFF ile görüşme yaptığı öğrenildi. Bu geliş-
menin ardından TFF Yönetim Kurulu, statta
yarın yeniden incelemeye karar verirken, Fe-
nerbahçe Başkanı Ali Koç ile MKE Ankaragücü
Başkanı Faruk Koca'nın telefon görüşmesi
gerçekleştirdiği öğrenildi. Faruk Koca'nın Ali
Koç'a zemin ile ilgili herhangi bir sorun ol-
madığı için mücadelenin evlerinde oynan-
masında bir sakınca görmediklerini dile ge-
tirdiği belirtildi.  lANKARA-DHA
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ilivri’de festival
heyecanı hız
kesmeden de-

vam ediyor. Silivri Bele-
diyesi tarafından düzen-
lenen 39. Değirmenköy
Domates Festivali, dopdo-
lu bir program eşliğinde
ve büyük bir coşkuyla ger-
çekleştirildi. Değirmenköy
Festival Alanında yoğun bir ka-
tılımla gerçekleşen festival kap-
samında, Silivri’nin en ünlü lez-
zetlerinden biri olan Değirmen-
köy Domatesi için En İyi Domates
Yarışması düzenlendi. 41 yarış-
macının katıldığı domates yarış-
masında birinci Mümin Ceylan
tam altın, ikinci Fatma Akdağ
yarım altın, üçüncü Mesut Ça-
lışkan ise çeyrek altın ödülü ka-
zandı. Festivalin sahne program-
larında Silivri Dans Halk Oyunları
ekibinin gösterisi büyük beğeni
topladı. Gösterinin ardından ünlü
Sanatçı Emre Altuğ en güzel şar-
kıları ve başarılı sahne perfor-
mansıyla Silivrililere eğlence dolu,
unutulmaz bir gece yaşattı. Baş-
kan Yılmaz, Sanatçı Emre Altuğ’a
Değirmenköy Domatesi hediye
etti ve çiçek takdiminde bulundu.  
Varol: "Başkanımız
üreticilerimizin
hep yanında oldu"

Festivalin açılış konuşmasını
yapan Değirmenköy Mahallesi
Muhtarı Erkan Varol, “Belediye
Başkanımız Volkan Yılmaz tarım
ve hayvancılık alanında üretici-
lerimize çok önemli destekler
veriyor. Çiftçilerimize yapılan sa-
man, tohumluk arpa, mısır silajı
ve ayçiçek tohumu gibi destekler
için kendisine teşekkür ediyor
ve bu desteklerin devamını dili-
yorum.” diye konuştu.  

Festivalde bir konuşma yapan
Silivri Belediye Başkanı Volkan
Yılmaz, “Değirmenköy Domates
Festivalimizin 39.’su, bu yıl çok
anlamlı bir tarihte yapılmaktadır.
Malazgirt Zaferi'nin 952. yılını,
Büyük Taarruz’un 101. yılını kut-
ladığımız bugün, hepinize saygılar
sunuyor, sizleri en kalbi duygu-
larımla selâmlıyorum. Böyle an-
lamlı bir günde sizlerle bir araya
gelmekten çok büyük mutluluk

duyduğumu ifade etmek
istiyorum. Tarihimizin
en önemli dönüm nok-
talarından biri olan Ma-
lazgirt Zaferi'nin, hep
artan bir coşkuyla ve
aynı heyecanla kutlan-
masını, festivallerimizin
de ilanihaye devam et-
mesini diliyorum. Tari-

himizdeki zaferlerin pek azı Ma-
lazgirt Zaferi kadar yüksek an-
lamlara sahiptir. Çünkü Malaz-
girt’le birlikte, milletimizin kutlu
yürüyüşü önemli bir misyonla
bezenmiştir. Malazgirt Zaferi Ana-
dolu’yu, Türklüğe, İslam’a, Hür-
riyete, Adalete ve eşitliğe açmıştır.
Her parçası ayrı güzelliklere sahip
olan Anadolu coğrafyası, Malazgirt
Zaferi ile vatanlaşmaya başlamış,
bu coğrafyayı vatan kılma özlemi
milletimizin tarihî yürüyüşünü ve
yükselişini hızlandırmıştır. Bilindiği
üzere milletimiz için vatan kav-
ramının çok büyük bir anlamı ve
değeri vardır. Vatan, bizler için
Ahlat’ta bir mezar taşı, Edirne'de
Selimiye minâresidir. Vatan, Si-
vas'ta bir Selçuklu kümbeti, Bur-
sa'da bir Osmanlı çeşmesi, Ma-
lazgirt'te mübarek topraktır. Vatan,
coğrafyanın ruhuyla milletin ru-
hunun bütünleşmesi; yabancıya
verilmez, elle paylaşılmaz
kutsal bir yerdir.

İşte Malazgirt
Zaferi ile birlikte,
yaklaşık bin se-
nedir vatan
toprağı olan ve
inşallah kıyâ-
mete kadar da
vatan toprağı
kalacak olan
Anadolu'nun kilidi
açılmıştır. Bu zaferle
birlikte, Anadolu top-
rakları için yeni bir devir
başlamıştır. Önce Anadolu Sel-
çukluları, sonra Osmanlılar ile
zulmün yerini adâlet, düşmanlığın
yerini kardeşlik, kinin yerini sevgi
almaya başlamış, Anadolu'da yeni
bir medeniyetin ışıkları yüksel-
miştir. Bin yıl önce Anadolu’da
yükselmeye başlayan Türk-İslam
medeniyeti, her zaman engel-
lenmeye, yok edilmeye çalışılmış,
maalesef bugün de bu teşebbüsler

ardı arkası kesilmeden devam
etmektedir. Türk milletinin var-
lığına kast edenlerin bilmedikleri,
unuttukları bir şey vardır ki, o
da milletimizin bin yıldır sahip
olduğu Malazgirt ruhudur. Bu
ruhun temelinde Anadolu top-
rağını ebedî vatan kılma arzusu
vardır. Sevgi ve kardeşliğe dayalı
yüksek bir medeniyet inşâ etme
ülküsü vardır. Bu ruh, Anadolu
toprağını vatan kılan beylerin,
alplerin, gâzilerin, Horasan eren-
lerinin, Sultan Alparslan’ın ve as-
kerlerinin taşıdığı ve bize miras
bıraktığı bir ruhtur. Bu ruhun de-
rininde, bizleri birbirimize per-
çinleyen, çok kuvvetli ve kolayca
kırılmayacak kadar sağlam bir
bağ vardır. Bu yüzdendir ki, on-
ların hain planları ve şer hücum-
ları, Allah'ın izniyle başlarında
parçalanacaktır. Anadolu'nun ka-
pısını Türk milletine açan Sultan
Alparslan'ı, onun yiğit kumandan
ve askerlerini, bu toprakların ebe-
dî yurt olduğunu cümle aleme
gür bir sesle ilân eden ve Anado-
lu’nun kapılarını işgale kitleyen
Mustafa Kemal ve silâh arkadaş-
larını hayırla yâd ediyorum. Ana-
dolu coğrafyasının kıyâmete kadar

vatan olarak kalması uğrunda
can veren bütün şehitlerimizi
rahmetle, minnetle, dualarla anı-
yorum.” dedi.
“Halka hizmet
Hakk'a hizmettir"

Değirmenköy’de yapılan hiz-
metlerle ilgili bilgiler veren Baş-
kan Yılmaz, “Geride bıraktığımız
4,5 yıl çok hızlı geçmiş ama bu
geçen süre zarfında da Değir-
menköy’ümüz hizmetlerle, eser-
lerle buluşmuş. Göreve geldiğimiz
günden beri her daim bütüncül
bir hizmet ve yönetim anlayı-
şından bahsettik. Silivri yalnızca
çarşı meydanından, sahilinden
ibaret değildir ve bu anlayışa sa-
hip kişiler tarafından yönetilme-
meli dedik. Bunu laf olsun diye,
hamaseten söylemedik. Bu söy-
lemimizin altını hizmetlerimiz
ve yönetim anlayışımızla dol-
durduk. Bugün Değirmenköy’de
yapılan eserlerde, hizmetlerde
bu söylemin bir tezahürü. De-
ğirmenköy’den bir kez daha ses-
leniyorum. Bu şehrin güzel in-

sanları hangi mahallede yaşar-
larsa yaşasınlar her şeyin iyisine
ve güzeline layıklar. Sosyal, üret-
ken belediyecilik anlayışımızla
Değirmenköy’ümüze hizmet et-
meye devam ediyoruz. Değir-
menköy futbol stadyumu ve spor
tesislerinden, çok amaçlı kapalı
pazar ve etkinlik alanımıza, alt
yapıdan, üst yapı yatırımlarımıza,
tarımsal desteklerimizden, çevre
düzenlemelerine, özellikle ka-
dınlarımıza, çocuklarımıza, genç-

lerimize yönelik sosyal, kül-
türel ve eğitim destekle-

rine kadar birçok ilki
Değirmenköy’ümü-
ze yaşattık. Tüm
bunları yaparken
de; ‘Yaratılanı se-
veriz Yaratandan
ötürü’ dedik. Hiç-
bir kimseyi etnik

kimliği ve inançla-
rına göre ayırmadık,

tasnif etmedik. ‘Halka
Hizmet, Hakka hizmettir.’

dedik. ‘Hizmetlerimiz kimseler
için değil, herkes içindir.’ dedik.
Sevgili Peygamberimiz gibi ‘Kom-
şusu açken tok yatan bizden de-
ğildir.’ dedik, yoksul ve kimse-
sizlere elimizi uzattık, kol kanat
gerdik. Veren elin, alan eli gör-
mediği bir yardımlaşma sistemini
oturttuk. Silivri’nin her köşesinde
yaşayan kıymetli hemşehrileri-
mizle yol arkadaşı olduk. Dağları,
tepeleri ova yaptık. Şimdi çıktı-
ğımız her yolu bizlerle paylaşan
siz değerli Değirmenköylülere
buradan sormak ve yüksek bir
sesle cevaplarınızı duymak isti-
yorum. Değirmenköy’ün gelece-
ğini şekillendirecek yepyeni pro-
jeler için bizlerle yol arkadaşlığı
yapmaya var mısınız? Daha bü-
yük hedeflere, daha büyük ufuk-
lara yelken açmaya hazır mısınız?
Bu cevaplardan, bu coşkulardan
da görüyorum ki Değirmenköy
hazır, biz hazırız. Bu kardeşiniz
de gecesini gündüzünü, emeğini,
alın terini sizlere feda etmek
için, hizmetkârınız olmaya devam
etmek için yürekten hazır! De-
ğirmenköy’ümüze kazandıraca-
ğımız nice eserin temel atmala-

rından açılış törenlerine daha
birçok organizasyonda kucakla-
şacağımızı en kalbi duygularımla
biliyorum. Bu duygu ve düşün-
celerle, 39. Değirmenköy Doma-
tes festivalimizin hayırlı olmasını
diliyorum. Beldesine, doğduğu
yere, şehrine ve bu millete hizmet
eden, taş üstüne taş koyan ilk
muhtarımız Recep Köroğlu’ndan
Erkan Varol ve Şenol Köroğlu
muhtarlarımıza, ilk Belediye Baş-
kanımız İsmail Hakkı Bilgiç’den
Abdullah Akgün, Mümin Tuğlu
ve Osman Topaç’a kadar herkese
şükranlarımı sunuyorum. Son
olarak, Anadolu’yu Türk yurdu
yapan Sultan Alparslan, Anado-
lu’dan işgalci emperyalistleri sö-
küp atan ve Anadolu’nun kilidini
işgale kapatan Mustafa Kemal’i
ve aziz şehitlerimizi saygıyla anı-
yorum.” ifadelerini kullandı. Baş-
kan Yılmaz sözlerini, “Aylardan
ağustos, günlerden Cuma, gün
doğmadan evvel iklîm-i Rum'a,
Bozkurtlar ordusu geçti hücuma,
yeni bir şevk ile gürledi gökler
Ya Allah...Bismillah... Allahuek-
ber.” dizelleriyle tamamladı.
Toğan: "Örnek
gösterebileceğimiz
bir belediye
başkanımız var"

Festivalin son konuşmasını
yapan Silivri Kaymakamı Tolga
Toğan, “Manzaraya baktığımda

gençlerin ağırlıklı olduğunu gö-
rüyorum. Bu nedenle buradan
gençlere seslenmek istiyorum;
Silivri’de tarım alanında gençle-
rimizin sayısı çok az. Çiftçilikle,
hayvancılıkla uğraşan nüfus 50-
60 yaşın üzerinde. Bu bereketli
topraklar bizim. Ekildiğinde, bi-
çildiğinde bizleri, yedi ceddimizi,
bütün İstanbul’u besleyecek top-
raklara sahibiz. Onun için genç-
ler; bu toprakların kıymetini bi-
lelim. Bu topraklara sahip çıkalım.
Silivri’mizde uzun yıllardır hayal
edilen, beklenen hizmetler ete
kemiğe bürünüyor. Merkezi ida-
renin ve yerel idarenin çok önemli
iş birliği var. Birçok proje gelişti-
riliyor. Bu hizmetlerin yapılma-
sında Silivri Belediyesinin çok
önemli emeği var. Altını çizerek
söylemeliyim ki Türkiye çapında
örnek gösterebileceğimiz bir be-
lediyemiz ve bir Belediye Başka-
nımız var. Kendisinin gece gündüz
çalıştığına birçok kez şahit oldum.
Ben Belediye Başkanımız Volkan
Yılmaz’a huzurlarınızda teşekkür
ediyorum. İnşallah sizlerin des-
teğiyle, hükümetimizin ve Sayın
Cumhurbaşkanımızın gayretle-
riyle gördüğünüz bu yatırımlar-
dan çok daha fazlasını önümüz-
deki dönemde de görmeye devam
edeceğiz. Bu duygu ve düşünce-
lerle Değirmenköy Domates Fes-
tivali’nde emeği geçen herkese
teşekkür ediyorum.” dedi.

S

Silivri Belediyesi tarafından
düzenlenen 39. Değirmenköy
Domates Festivali renkli ve

dopdolu bir program eşliğinde
gerçekleştirildi. En İyi Domates
Yarışması’na sahne olan festi-
valde, ünlü Sanatçı Emre Altuğ
en güzel şarkılarıyla Silivrilile-
re adeta müzik ziyafeti sundu.
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Silivri Değirmenköy’de domatesler yarıştı
Başkan Yılmaz,
Sanatçı Emre

Altuğ’a
Değirmenköy

Domatesi 
hediye etti 
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